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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(O 09:00 h) 

Zaujmite svoje miesta, o minútu začneme. 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, vážené dámy, vážení páni, 

poprosím vás, zaujmite svoje miesta, tak, aby sme mohli začať prvé tohtoročné 

zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja, resp. Bratislavskej župy.  

Vážené dámy, vážení páni, 

tak ako je u nás zvykom, začneme naše zastupiteľstvo slovenskou hymnou. Poprosím, 

aby ste vstali. 

(Zaznela štátna hymna Slovenskej republiky, počas ktorej prítomní v sále stáli.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

vidíme sa na takomto fóre prvýkrát v tomto roku. Tak dovoľte, aby som vám aj nám 

všetkým zaželal hlavne veľa zdravia, rodinných aj osobných úspechov. A pevne verím, že aj 

tomuto zastupiteľstvu a tejto župe sa bude dariť lepšie ako minulý rok a spolu ruka v ruke 

tomu napomôžeme. 

Keďže sme sa nevideli ani od volieb a viacerí z vás sa dostali na komunálne funkcie, 

tak aj tým, ktorí sa dostali, samozrejme, gratulujem, či poslancom, či starostom alebo 

primátorom. 

Opravuje ma tu riaditeľ úradu, že videli sme sa pätnásteho, to bola pozvánka pre 

primátorov, a takto veľké auditórium, toľko poslancov sme tam nemali. Tak si to považujem 

za dôležité povedať. 

Takže otváram IX. zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. 

Z dnešného rokovania máme ospravedlneného pána poslanca Borguľu, pani 

poslankyňu Flašíkovú-Beňovú, pána poslanca Snopka, pána poslanca Stana. Mám tu 

napísaného aj pán poslanca Trstenského, ale on mi hovoril, že možno príde (tak neviem), ale 

zatiaľ je pán poslanec Trstenský ospravedlnený. A pán poslanec Ondrejka. Ešte sa mi 

telefonicky ospravedlnil, a rovnako pevne verím, že príde, pán poslanec Fitz. Pán poslanec 

Frimmel a pán poslanec Šebej budú meškať.  

Pevne verím, že to je taký len začiatočný stav a ďalej budeme mať ďaleko, ďaleko 

lepšiu účasť, lebo je dosť veľkým nezvykom mať takýto dlhý zoznam neúčasti. 

Čiže konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je prítomných dvadsaťtri poslancov, 

a teda naše zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  
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Poprosím, prikročíme k voľbe overovateľov zápisnice.  

V zmysle čl. V bod 8 rokovacieho poriadku nášho zastupiteľstva zastupiteľstvo volí 

z poslancov troch overovateľov zápisnice. Z poslaneckých klubov som dostal návrhy na tieto 

pani poslankyne a pánov poslancov: pani poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa 

Zemanová a pán poslanec Zaťovič. 

Poprosím, má niekto iný návrh na overovateľov? 

(V reakcii na informáciu z pléna, že pani poslankyňa Zemanová nie je prítomná:) Tak 

poprosím nejaký ďalší návrh z vášho klubu. 

Betka Ožvaldová, môžeme? Je to z vášho klubu, pani poslankyňa Zemanová tu nie je, 

môžete byť overovateľka zápisnice? 

(Po kladnej reakcii z pléna:) Ďakujem. 

Tak poprosím, ešte raz: pani poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa Ožvaldová 

a pán poslanec Zaťovič. 

Má niekto iný návrh? Pokiaľ nie, tak prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 1.)  

Za bolo dvadsaťosem poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal a prítomných bolo 

dvadsaťosem poslancov. To je sto percent hlasov. 

Konštatujem, že sme za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania zvolili pani 

poslankyňu Schwartzovú, pani poslankyňu Ožvaldovú a pána poslanca Zaťoviča. 

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia za skrutátorov 

v zmysle rokovacieho poriadku nášho zastupiteľstva určujem dnešných overovateľov 

zápisnice. 

Poprosím, prikročme k voľbe návrhovej komisie. 

Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej komisie: pán poslanec 

Ladislav Gujber, pán poslanec Peter Guttman a pán poslanec Peter Mach.  

Poprosím, sú nejaké ďalšie alebo iné návrhy? 

Pokiaľ nie, poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 2.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo všetkých dvadsaťosem poslancov z dvadsiatich ôsmich prítomných. 

Konštatujem, že pán poslanec Gujber, pán poslanec Guttman a pán poslanec Mach 

boli zvolení do návrhovej komisie. 



K bodu    – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
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Poprosím návrhovú komisiu, aby zaujala svoje miesto, aby mohla pracovať. A, 

samozrejme, nezabudnite si so sebou zobrať hlasovacie karty. Ďakujem pekne. 

Prikročíme k bodu schválenie programu Zastupiteľstva BSK. 

V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom 

Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslancom a poslankyniam, samozrejme, 

zaslaný návrh programu rokovania s príslušnými materiálmi. 

V programe dnešného rokovania je aj materiál Návrh na menovanie riaditeľa DSS pre 

deti a dospelých Javorinská 7a, Bratislava. Navrhujem tento materiál stiahnuť z rokovania, 

nakoľko výberová komisia nevybrala žiadneho kandidáta a bude vyhlásené nové výberové 

konanie. 

Poprosím, pani poslankyne, páni poslanci, má niekto z poslancov návrh na zmenu 

programu rokovania? Pokiaľ tomu tak nie je, tak poprosím, aby sme pristúpili k hlasovaniu 

o programe samotnom, s tým, že ja sťahujem tento bod, ktorým bol návrh na vymenovanie 

príslušného riaditeľa. 

Pani poslankyne, páni poslanci, poprosím, aby ste o takto upravenom programe 

hlasovali. Prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 3.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo všetkých dvadsaťosem poslancov z dvadsaťosem prítomných. 

Takže konštatujem, že program sme schválili. 

 

Pristúpime k 1. bodu rokovania. 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci,  

prvým bodom rokovania je kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja s termínom plnenia február 2011.  

Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, kontrolu uznesení Zastupiteľstva 

BSK s termínom plnenia február 2011. 

Poprosím pána riaditeľa, nech sa páči, prejdime k tomuto bodu, aby ho uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Dobrý deň, zdravím vás. 



K bodu 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia február 2011  
K bodu 2 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra za 2. polrok 2010  
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Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou materiál kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja s termínom plnenia február 2011. Sú tam tri body, posledný bod je 

zrušenie uznesenia z roku 2009, ktoré sa týka vkladu majetku do Regionálnych ciest 

Bratislava, s tým, že nakoľko bola v roku 2009 uzatvorená dlhodobá zmluva do roku 2022 

ohľadne prenájmu majetku, tak vlastne toto uznesenie nie je realizovateľné, nebolo ani 

zrealizované v roku 2009, tak ho navrhujeme zrušiť.  

Nech sa páči, ak máte nejaké otázky... 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

Konštatujem, že do diskusie sa nikto nehlási. 

V tom prípade prosím návrhovú komisiu o prednesenie príslušného návrhu uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli, to znamená:  

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu  

A. berie na vedomie kontrolu splnených uznesení...; 

B. dopĺňa termíny kontroly prijatých uznesení s dlhodobým plnením...; 

C. ruší uznesenie číslo 47/2009... 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne. 

Kolegovia, kolegyne, prosím hlasujte o tomto uznesení. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 4.)  

Ďakujem. Za bolo dvadsaťdeväť, nezdržal sa nikto a proti nehlasoval nikto. 

Môžeme prejsť k ďalšiemu bodu. 

Bod číslo 2. 

Kolegyne, kolegovia, máte pred sebou správu o výsledkoch kontrolnej činnosti 

útvaru hlavného kontrolóra za 2. polrok 2010.  

Pán hlavný kontrolór, nech sa páči, máte slovo. 



K bodu 2 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra za 2. polrok 2010  
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Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za slovo. 

Vážený pán predseda, vážená pani podpredsedníčka, páni podpredsedovia, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci, 

keďže správu, ktorú máte pred sebou, poznáte z komisií, upozorním už len veľmi 

stručne na niekoľko závažných detailov. 

V prvom rade pripomínam, že do tejto správy sme zapracovali všetky pripomienky 

z komisií a členom komisií i ďalším poslancom sme poslali ďalšie doplňujúce informácie. 

Súčasne pripomínam, že kontroly z tejto správy pokrývali obdobie v intervale od 1. 1. 2006 

do 31. 12. 2009.  

Zamestnanci nášho útvaru vykonali v 2. polroku 2010 spolu 16 kontrolných akcií. 

Z hľadiska vecného 11 kontrol sa sústredilo na kontrolu hospodárenia. Jednu kontrolu náš 

útvar vykonal v oblasti verejného obstarávania na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja, 

tri kontrolné akcie sa sústredili na kontrolu plnenia opatrení a jednu kontrolu sme vykonali 

nad plán na požiadanie Policajného zboru. 

Porušenie finančnej disciplíny je vlastne to najzávažnejšie porušenie. My sme ho 

zistili v ôsmich prípadoch. Vo finančnom vyjadrení ide o sumu 780.190 eur, čo v starej mene 

je zhruba 23,5 mil. korún. Ide o smutný rekord, pretože v tejto župe takéto zistenie v takomto 

objeme ešte nebolo. 

Najväčšiu položku z tejto sumy, a to je asi 716 tisíc eur, tvoria zistenia v oblasti 

verejného obstarávania na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. Ide v podstate o tri 

prípady, ktoré sme doložili aj súdnoznaleckým posudkom. Úrad, a teda náš útvar, podal na 

neznámu osobu trestné oznámenie ešte v mesiaci júli a úrad zareagoval veľmi promptne na 

tieto zistenia tým, že prijal 12 opatrení. Tie vyšli vlastne príkazom predsedu Bratislavského 

samosprávneho kraja číslo 4 z minulého roka. O tom, ako sa tieto opatrenia plnia, ma 

informoval riaditeľ úradu pán Ing. Žák ešte začiatkom tohto roka. Ak by ste k tomu 

potrebovali nejaké detailnejšie informácie, predpokladám, že by vám vedel o tom povedať on. 

Ďalej sme kontrolovali, ako som spomínal, plnenie opatrení. Nesplnenie opatrení na 

nápravu nedostatkov a na odstránenie príčin ich vzniku bolo zistené v jednom prípade. Ide 

o Strednú odbornú školu elektrotechnickú na Rybničnej 59. A v jednom prípade bolo 

opatrenie neaktuálne. Celkom však vidíme postupné zlepšovanie situácie najmä 

v organizáciách v našej zriaďovateľskej pôsobnosti. 

Toľko stručne k tejto správe. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne, pán hlavný kontrolór.  

Ja sa ospravedlňujem, že som tak náhle vybehol, dal som slovo pánu podžupanovi, ale 

bolo to veľmi, veľmi súrne. 

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, otváram rozpravu k tomuto 

bodu. 

Ďakujem veľmi pekne.  

Takže slovo má teraz pán poslanec Guttman. Nech sa páči. 

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo, pán predseda. 

Chcel by som poďakovať kolegom kontrolórom, resp. nášmu hlavnému kontrolórovi, 

že doplnil tie informácie v bode 2.4 – Regionálne cesty Bratislava, nakoľko v pôvodnom 

materiáli chýbali. 

Pri tomto bode by som sa chcel trošku zastaviť a v tom zmysle povedať, že by bolo 

dobré, aby Bratislavský samosprávny kraj venoval tejto organizácii zvýšenú pozornosť. Viem 

teda, že Bratislavský samosprávny kraj už v tejto veci začal konať. Kolega Trstenský ako 

predseda dozornej rady ma informoval, že už sa tam prijali nejaké opatrenia. A bol by som 

rád, aby sme nedopadli v tejto organizácii podobne ako v Danube Arene, keďže ja osobne 

teda nevidím zmysluplnosť založenia nejakej s. r. o., tej, ktorá, keď sa pozriete na predmet 

činnosti, nie je v podstate opodstatnená. Ale to už nechám na kolegov členov dozornej rady, 

ako sa s týmito vecami vysporiadajú.  

Pri tejto príležitosti, keď som spomínal Danube Arenu, tak budem rád, keď dostaneme 

už aj výstup z kontroly z tejto organizácie.  

Chcel by som vás informovať, pán predseda, kolegyne, kolegovia, že bolo na mňa 

podané trestné oznámenie vo veci ohovárania zo strany pána Bajana, bývalého predsedu 

Bratislavského kraja a súčasného starostu Petržalky, pre ohováranie, nakoľko som si dovolil 

v internej mailovej komunikácii vyjadriť podozrenie, že jeho činnosť, ktorá tu bola 

vykonávaná v súvislosti s viacúčelovou halou, nebola dobre mienená. Takže len aby ste teda 

vedeli, že takéto niečo sa stalo, a budem rád, keď budeme mať výsledky z tejto kontroly, aby 

sa moje podozrenie buď potvrdilo, alebo teda vyvrátilo. V prípade, že sa nepotvrdí, 

samozrejme, pánovi Bajanovi sa ospravedlním. 



K bodu 2 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra za 2. polrok 2010  
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Ale len pripomínam, že pán Bajan v podstate celú dobu verejnosť informoval, že tá 

hala vlastne nebude stáť ani jedno euro, pričom všetci dobre vieme, že sa podnikali všetky 

kroky k tomu, aby sa Bratislavský kraj zaviazal, resp. aby si vzal takmer 100-miliónový úver. 

Len toľko na okraj. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

S faktickou poznámkou pán podžupan Nesrovnal, nech sa páči.  

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Kolega, ja len chcem zareagovať na toto – na tie RCB a uviesť to na pravú mieru. My 

hneď, ako sme túto situáciu zistili, tak sme vstúpili do kontaktu s príslušnými spoločníkmi 

a výsledkom našej činnosti je, že okamžite sme inštalovali do orgánov RCB, do dozornej rady 

a do predstavenstva, ľudí, našich ľudí, ktorí nám pomôžu ten stav napraviť. To znamená, že 

tam už došlo k prvým krokom. To je prvá vec. 

A druhá vec: tu pán kontrolór spomínal dvanásť opatrení. Ja som o nich informoval už 

v lete minulého roka. Hneď, ako sme zistili túto situáciu, tak župan začal konať. A sú to 

opatrenia z oblasti verejného obstarávania, z oblasti tvorby, vnútornej cenotvorby, keď sme 

zaviedli CENTROS, z oblasti aj rokovania z tohto zastupiteľstva on line, zriaďovania 

poslaneckých komisií na predaje, výberové konanie, resp. elektronické dražby, to sú všetky 

tieto opatrenia, ktoré sme hneď zaviedli. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, slovo má pani poslankyňa Apalovičová. 

 

Doc. Ing. Ružena Apalovičová, CSc., poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Ja som sa chcela pána hlavného kontrolóra spýtať na Školu úžitkového výtvarníctva 

Josefa Vydru, kde bolo aj vyžiadané ešte špeciálne konanie, či je tam niečo nové a aký je stav. 



K bodu 2 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra za 2. polrok 2010  
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Ďakujem. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pokiaľ ide o Školu úžitkového výtvarníctva, tak tam sme kontrolu skončili, správu sme 

poslali pánovi predsedovi a, samozrejme, aj Policajnému zboru. O tom, čo, ako koná 

Policajný zbor, nemáme informáciu a myslím, že teraz je na ťahu úrad a odbor školstva, tam 

komunikujem s pánom riaditeľom v tejto veci. Takže uvidíme, čo ukáže čas. My sme si svoju 

prácu urobili do konca. 

Pokiaľ ešte môžem povedať k tej predchádzajúcej veci, k 1. župnej, tak tam 

vykonávame kontrolu práve v týchto týždňoch. Ťažko povedať, kedy sa skončí. 

Predpokladám, že to bude v tomto polroku, takže v budúcej správe by sa už výsledky z tejto 

kontroly mali objaviť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, ďalej sa do diskusie prihlásil pán poslanec Pekár. Pán poslanec, nech sa 

páči, máte slovo. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Mňa zaujal ten prvý bod – 1.1 – porušenie finančnej disciplíny. Ja som teda rád, že to 

bolo skonštatované, aj keď to tu prechádza len popri ďalších kontrolách. Je to neuveriteľné, 

koľko, aký objem peňazí prešiel cez samosprávny kraj a pritom bol porušený zákon 523/2004. 

Ja som rád, že bolo podané trestné oznámenie, aj keď sa to robí na neznámeho páchateľa. My 

presne vieme, kto tu vtedy bol, kto spravoval úrad a kto vlastne bol ten kompetentný 

a zodpovedný. Ja poprosím (aj keď to nedám ako dodatok k uzneseniu) pána riaditeľa úradu, 

aby nás informoval o postupe vyšetrovania, pretože zaujíma ma to. Žiaľ, nie je zrejme 

zodpovednosť župana aj bývalého župana nejaká finančná, ale tá trestnoprávna zodpovednosť 

všetkých, ktorí sa na tom podieľali, ma veľmi zaujíma. Ja ďakujem, že teraz sme nastúpili 

nový systém a transparentný predaj aj výberové konania, pretože to, čo sa tu dialo..., veď sme 

minuli peniaze, ktoré sme mohli použiť hospodárnejšie. Hovorím to preto, lebo sa to deje 

nielen na župe, ale aj v iných obciach a mestách. 



K bodu 2 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra za 2. polrok 2010  
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Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nevidím nikoho prihláseného do diskusie, ale ja by som pár slov k tomu povedal, aj 

k spolupráci s pánom kontrolórom a s celým kontrolným útvarom.  

To, čo považujem za dôležité, je, že áno, vyrovnávame sa aj s tým, čo sme tu našli, 

a vyrovnávame sa aj s problémami, ktoré nás tu čakali. Ja musím poďakovať, že pri tom 

vyrovnávaní pán hlavný kontrolór a jeho ľudia boli veľmi, veľmi nápomocní. To znamená, že 

aj vo veciach, ktoré mali metodický charakter, nám častokrát poradili, a aj vo veciach, ktoré 

mali istý skúsenostný charakter, lebo naozaj nemali sme takúto hlbokú skúsenosť a ja sa 

priznám, že ako človek, ktorý pracoval v súkromnej sfére ani by som sa nenazdal, že niektoré 

takéto veci sú možné. Čiže za to chcem poďakovať. 

To druhé, čo chcem povedať, je, že pre úrad a, myslím si aj pre celú župu aj pre 

podriadené organizácie je dôležité z hľadiska kontroly, aby z tých kontrol okrem 

pomenovania konkrétnych vecí, okrem možno pomenovania konkrétnych ľudí, ktorí to 

zavinili, je nesmierne dôležitý práve ten metodický výstup, to znamená, čo s tým urobíme, 

aké opatrenie urobíme v celom úrade alebo vo všetkých podriadených organizáciách. A na 

toto by som dal veľký dôraz, aby ste aj vy vedeli, že za každým závažným zistením je na 

našej strane širokopásmové, to znamená, zasahujúce buď celý úrad, alebo dokonca všetky 

podriadené organizácie, opatrenie, ktoré veľmi, veľmi tvrdo vyžadujeme a ktoré si aj sami 

kontrolujeme a za ktoré tu už mnoho ľudí malo veľmi veľké problémy, myslím interne, 

manažérsky. Nepardonujeme tu už nič, čo sa na to len podobá, a naozaj v tomto možnože aj 

na viacerých z vás sa obrátili niektorí úradníci. Ja o tom viem, že možno sa im zdalo niektoré 

z tých opatrení tvrdé. Ale ja vám tu rovno hovorím, že ja z nich neustúpim, a my z nich 

neustúpime, nielen preto, aby sa neopakovali podobné veci, ale aby každá jedna z vás, každý 

jeden z vás, každý človek v tejto župe mal istotu, že sa tu ani niečo také nemôže stať. 

A pokiaľ sa stanú ďalšie chyby, tak znova k tomu tak pristúpime, opravíme a urobíme ďalšie 

opatrenia. Jednoducho doba, keď s prekvapením poslanci zistili, čo sa vlastne deje na župe 
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alebo na nejakej inej inštitúcii, ako tu pán Pekár naznačil, tak jednoducho je preč. To tu bude 

rozumieť každý, čo, prečo a začo, a každý rovnako bude rozumieť, ako na ktoré opatrenie 

reagujeme. 

Čiže ja túto diskusiu, pán hlavný kontrolór, nepovažujem za uzavretú v zmysle takom, 

že odhlasujeme, a tým je všetko za nami. Pokojne sa k tým opatreniam vracajme, pokojne, 

keď budeme predkladať materiály, ktorých sa to týka čo len čiastkovo, povedzme si – áno, 

tam sme urobili opatrenie, áno, preto sa táto vec podarila, lebo naozaj tam ideme v nejakej 

línii zrozumiteľnej, manažérskej a právnej, a takisto zákonnej. Tak toto bude naša snaha aj do 

budúcnosti a v tomto sa znova a znova, opakovane budem uchádzať o vašu dôveru, aj v tých 

čiastkových problémoch sa budem na vás obracať. A pevne verím, že nám tá spolupráca takto 

vydrží. 

Pokiaľ nikto nie je prihlásený, poprosím, aby nám návrhová komisia predniesla návrh 

uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala žiadne doplňujúce alebo pozmeňujúce návrhy, takže 

budeme hlasovať o uznesení tak, ako je predložené písomne v materiáli:  

Zastupiteľstvo BSK berie na vedomie správu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 5.)  

Ďakujem veľmi pekne. 

Pán hlavný kontrolór, gratulujem. Za bolo tridsaťtri poslancov z tridsaťtri prítomných. 

Uznesenie bolo prijaté tak, ako ho predložila návrhová komisia. 

 

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prechádzame k bodu číslo 3 

– návrh na predaj stavby súp. č. 399, kotolne, LV č. 2863, k. ú. Bratislava-Trnávka, 

okres Bratislava II, nachádzajúcej sa na parc. č. 16918/1. 
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Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, predmetný materiál. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby tento materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia, 

ide o stavbu na Trnávke, kotolňu, resp. to, čo z nej zostalo. My sme si minulý rok 

povedali, že ju predáme, pretože je to neupotrebiteľný majetok. Zostavili sme komisiu, 

komisia v spolupráci s predsedom zorganizovala súťaž. Do súťaže sa prihlásil jeden záujemca 

– spoločnosť XL four, s. r. o., ktorá splnila podmienky. V prvom kole, o tom vás chcem ešte 

informovať, aby bola úplne presná táto informácia, keď sme otvorili obálku, tak tam chýbal 

jeden papier, jedno vyhlásenie. Tak ešte z komisie sme im telefonovali, aby to doniesli. Tak 

oni to doniesli, bola to iba takáto administratívna chyba. Takže po tom, čo to napravili, tak 

sme skonštatovali znovu, opätovne, že splnili všetky podmienky a nie je dôvod im to 

nepredať. Preto vás prosím, tak ako všetky komisie vlastne sa uzhodli na tom, aby sme im to 

predali. 

(V reakcii na hlas z pléna:) Za znalecký odhad, áno, čo je dosť vysoká cena. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

otváram diskusiu k tomuto bodu.  

Nech sa páči, pán poslanec Drozd, máte slovo. 

 

Ing. Slavomír Drozd, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Ja sa len chcem spýtať, čo je to za súťaž, keď je tam jeden účastník. My sme... veď aj 

s pánom zástupcom Nesrovnalom sme boli na mestskej rade – na magistráte. Tam tiež, keď 

bol jeden účastník, tak sa súťaž opakovala. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán podžupan Nesrovnal. 
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JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Áno, tam sa súťaž opakuje, pretože tam nejde o ruinu na Trnávke, ale o obytný dom na 

Michalskej ulici v centre mesta, čo je, pán kolega, asi trochu iný prípad. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ešte poprosím, pán poslanec Drozd, pán riaditeľ úradu tu má jednu poznámku, ktorá 

vám môže osvetliť celý náš postup. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

My sme vyhlásili prebytočný majetok, niekoľkokrát sme zopakovali vyhlásenie aj 

v zastupiteľstve a súťaž sme dvakrát zopakovali. To, že sa niekto prihlásil..., na niektoré 

majetky sa vlastne ani po dvoch výzvach nikto neprihlásil. Sú v takom stave..., a tie znalecké 

posudky sú také vysoké, že nie je vôbec záujem. Čiže nám tieto majetky prinášajú iba 

náklady, my sa musíme starať o ne, zo zákona musíme platiť dane – daň z nehnuteľností, 

plus..., proste, pokiaľ sa niečo stane, čiže nám vytvárajú náklady, nevieme to upotrebiť, nie sú 

ani prenajaté. Ten znalecký posudok bol, myslím, dosť vysoký, a boli sme radi, že sa niekto 

prihlásil. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou pán poslanec Drozd, nech sa páči. 

 

Ing. Slavomír Drozd, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem pekne za vysvetlenie. 

Myslím, že je dobre, že to tu zaznelo. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Aj ja ďakujem za konštruktívny prístup. 

Nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci, nikto nie je ďalej prihlásený do 

rozpravy.  

Poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 
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Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala žiadne iné návrhy ani pripomienky, takže budeme 

hlasovať o uznesení tak, ako je písomne predložené v materiáli: 

Zastupiteľstvo  

A.  Schvaľuje 

A.1  predaj prebytočného majetku... (tam presne špecifikovaný) ... za 142.000,– EUR; 

A.2 podmienky predaja... 

 (pod bodom 1 – podpísanie kúpnej zmluvy, 

 pod bodom 2 – úhradu kúpnej ceny). 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pani poslankyne, páni poslanci, poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 6.)  

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, za bolo tridsaťtri poslancov, proti nebol 

nik, jeden sa zdržal. Prítomných bolo tridsaťštyri poslancov.  

Takže konštatujem, že sme návrh schválili tak, ako ho predniesla návrhová komisia.  

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

prechádzame k bodu číslo 4 – návrh na schválenie vstupu Bratislavského 

samosprávneho kraja ako vedúceho partnera do projektu „Za mostom“. 

Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, predmetný návrh. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne, kolegovia, 

ide vlastne o pokračovanie alebo implementáciu našej jednej priority, a to je trvalý 

rozvoj cykloturistiky a s ním spojenej tvorby pracovných miest a zvyšovania životnej úrovne. 

Je to európsky program, kde kraj bude lead partner, to znamená, že my budeme dávať žiadosti 

a robiť všetky tie práce, ktoré s tým súvisia.  



K bodu 4 – Návrh na schválenie vstupu Bratislavského samosprávneho kraja ako vedúceho partnera do 
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Obsahom tohto projektu je vybudovanie turistickej infraštruktúry pozdĺž Moravskej 

cyklotrasy. Súčasťou toho je, ako uvádza materiál, zrekonštruovanie siedmich vojenských 

bunkrov. Bol tam pán župan; možno ste čítali aj v tlači spoločné vyhlásenie ministra obrany 

a župana o tom, že nám tieto bunkre dajú do užívania a my ich budeme môcť zrekonštruovať 

tak, aby vytvárali atraktívne záchytné body pozdĺž tej trasy. Ďalšou súčasťou sú záchytné 

parkoviská, múzeum železnej opony, samozrejme, cyklostojany, infostojany, ktoré budú 

pozdĺž celej trasy poukazovať na zaujímavé miesta, cez ktoré táto trasa pôjde. Takže sa 

nazdávame, že je to veľmi dobrá príležitosť na ďalší rozvoj kraja. 

Nás to bude stáť v podstate 10 tisíc eur, to je naša spoluúčasť. Tých 200 tisíc, čo je 

naša účasť v projekte, dostaneme refundované od Európskeho fondu regionálneho rozvoja.  

Ešte pre vašu informáciu: ten samotný povrch, asfalt tej cyklotrasy sa bude robiť 

z iných fondov. Na to sú pripravené iné projekty. Okolo tejto Moravskej cyklotrasy bude 

zároveň..., to je tiež vedľajšia informácia, alebo po nej pôjde aj tzv. cyklotrasa železnej 

opony, ktorá ide od Baltického mora až dolu k Čiernemu moru, a táto pôjde aj po našom 

území – po tomto území.  

Chcel by som k tomu ešte dodať, že je to úspech Bratislavskej župy, že sa nám 

podarilo tento projekt získať pre nás ako vedúci partner. Je to veľká zásluha Františka Stana, 

poslanca, ktorý ten projekt vybojoval proti Rakúšanom, ktorí mali oň eminentný záujem, a na 

ich strane bola aj skúsenosť aj lobing, ale jemu sa podarilo v spolupráci s kolegami zo župy 

tento projekt stiahnuť na nás. 

Takže, myslíme si, že to je dobrá vec, a žiadame vás, aby ste to podporili. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

V podstate ja mám len faktickú pripomienku k zneniu návrhu uznesenia. Už na 

finančnej komisii sme o tom hovorili, že by mala byť doplnená v časti „schvaľuje“ aj 

jednoznačne menovaná tá výška našej spoluúčasti, aby to bolo jednoznačné. Na základe mojej 
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skúsenosti poznám, že riadiace orgány potrebujú mať uznesenia jednoznačné. A preto by som 

navrhovala doplniť uznesenie v časti A. schvaľuje v znení: 

Schvaľuje spoluúčasť na financovaní projektu vo výške 10 tisíc EUR. 

Ak si to osvojíte, tak to uvítam, ak nie, tak to dám ako návrh uznesenia.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím, s faktickou poznámkou pán podžupan Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Pani kolegyňa, ja rozumiem tomuto návrhu, ale po a) táto čiastka je zakomponovaná 

v rozpočte, a po b), ten text, ktorý ste navrhli, je už súčasťou uznesenia, lebo uznesenie má 

dve časti. Takže je právoplatnou súčasťou toho uznesenia v časti B., presne to, čo žiadate. 

Takže keď to dáme do bodu A., tak to iba zdvojíme, a neviem, čo s tým... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán poslanec Záhradník, nech sa páči. 

 

PhDr. Mgr. Branislav Záhradník, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Ja by som sa chcel spýtať pána predkladateľa, keďže v bode 8 máme informáciu 

o uskutočnených verejných obstarávaniach, máme tam informáciu, že jedna verejná súťaž na 

cyklomost Devínska Nová Ves – Schlosshof bola zrušená... Chcem sa opýtať..., síce v tomto 

bode, lebo vecne to súvisí, že z akých dôvodov bola zrušená, že či nejakým spôsobom to 

ohrozuje realizáciu tohto projektu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Odpoveď je, že nie, neohrozuje to realizáciu tohto projektu. Na súťaž na cyklomost 

prevzalo, myslím, dvadsaťtri partnerov obálky, šiesti podali validnú ponuku, čiže platnú 

ponuku, najnižšia cena vyhrala. A na základe konania, resp. sťažnosti na ÚVO bolo to 

z formálnych dôvodov zrušené. To znamená, že áno, je pravda, že najlacnejší vyhral, áno, je 

pravda, že sme nikoho nevylúčili, áno, je pravda, že tam bolo dosť firiem, čiže šesť nebolo ani 

na hociktorých diaľniciach, ale ďalej sme v spolupráci s Úradom pre verejné obstarávanie 
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vrátane toho, že sme si vyžiadali metodické usmernenie, sme tú súťaž znova vyhlásili. 

Vyhlásili sme ju práve v týchto dňoch. Postupovali sme ešte tvrdšie, ešte byrokratickejšie, tak, 

aby sa nám niečo takéto nemohlo stať. 

Nech sa páči, pán poslanec Záhradník, faktická poznámka. 

 

PhDr. Mgr. Branislav Záhradník, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ja teda len kvôli faktickej presnosti: Súťaž bola zrušená rozhodnutím Úradu pre 

verejné obstarávanie? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Áno. 

Pán poslanec Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, 

ja sa chcem pridať k pani poslankyni Zemanovej, lebo čítam si znovu uznesenie, tak 

ako je navrhnuté. Tomu bodu B. tiež celkom nerozumiem. Aby to bolo presné, chcem len, aby 

sme si to spolu prečítali. Môže riaditeľ úradu zabezpečiť vyčlenenie peňazí, ktoré v rozpočte 

zatiaľ nemáme? A keď máme, ako povedal pán podpredseda Nesrovnal, tak máme 10.000 

alebo 750.000? Nie je to poslanecký zbor, ktorý má povedať, že „zvyšuje výdavky o..., príjmy 

o..., v kolónke takej a takej, programovo a podobne“? Pýtam len kvôli poriadku, lebo pani 

poslankyňa Zemanová má pravdu. To B. hovorí, ako keby riaditeľ robil úpravy rozpočtu, 

vyčleňoval peniaze, a, myslím si, že takú právomoc nemá, lebo tie peniaze v rozpočte zatiaľ 

nemáme. Môžeme ich tam dostať na základe opatrenia, ktoré sme, myslím, uložili alebo dali 

ako splnomocnenie pánovi predsedovi, že keď získame európske peniaze z fondov a podobne, 

tak automaticky pán predseda môže upraviť rozpočtovým opatrením rozpočet. Ale to sa 

potom netýka pána riaditeľa. Čiže ide mi len o textáciu, lebo takto sa to zvyklo písať dlhé 

roky tuná na župe, že riaditeľ má niečo vyčleniť. Ale aby ten poriadok v rozpočtových 

rozhodnutiach bol, tak si myslím, že návrh pani poslankyne Zemanovej je – explicitne 

povedať, že dávame na to peniaze, lebo keď sme robili rozpočet, určite sme nevedeli, že do 

tohto projektu pôjdeme, možno sme si vyčlenili peniaze na európske projekty ako také. Takže 

ja by som ten návrh podporil a chcem len, aby ste sa ako predkladatelia vyjadrili k tomu B., či 
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je to takto v poriadku, lebo tak, ako to čítam, tak mi to príde, že by to malo byť formulované 

presnejšie. 

Ďakujem pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím, pán podžupan Berta vás poinformuje, vážené pani poslankyne, vážení páni 

poslanci, čo máme v rozpočte. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Pokiaľ si spomínam, pán primátor, tak je to tak, že my máme celých 750 tisíc 

vyčlenených v rozpočte. To sú peniaze, ktoré potrebujeme, pretože my tie peniaze musíme 

mať, pretože my sme lídri a my začneme platiť. Až potom spätne nám budú tieto peniaze 

refundované. Takže tieto peniaze vyčlenené sú. 

Druhá vec je teda tá, že žiadame pána riaditeľa o to, aby to vlastne zabezpečil celé. 

Čiže možnože nie je to najšťastnejšie formulované, ale tie peniaze v rozpočte sú – celých 750 

tisíc. Čiže na to treba myslieť, že 750 tisíc tam je, a tých 10 tisíc, to bude vlastne skutočná 

naša spoluúčasť. Tie zvyšné peniaze vlastne my dostaneme z Európskej únie, ale refundované 

následne. Čiže takto je to myslené celé. A ten bod B. treba chápať skôr ako vysvetľujúci, nie 

ako bod, ktorým niečo schvaľujeme, pretože by sme schvaľovali to, čo už sme v podstate 

schválili.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pokiaľ nikto nie je prihlásený do rozpravy, ja vyjadrím takú istú obavu, a teda vás aj 

poprosím, pani poslankyne, páni poslanci, ak prijmeme uznesenie, ktoré je nejako 

formulované, nesedí nám to, máme na to komisie, a takáto vážna vec, čo sa týka financií, ja si 

myslím, že by sme si to mali tam povedať. Ja nie som vstave o tom rozhodnúť, že či toto 

spresňuje, alebo naopak, niečo okliešťuje. Ja rozumiem tomu, že to, pán primátor, máme 

v rozpočte. Takisto rozumiem, koľko je vyrátaná spoluúčasť, ak to máme v rozpočte, tak je to 

vec, samozrejme, riaditeľa, všetkých tých úkonov, ktoré tu bežia na úrade. Ale nie som v 

stave, poviem to úplne otvorene, o tom pozmeňovacom návrhu teraz rozhodnúť aj v súvislosti 

s rozpočtom. Veľmi pekne poprosím, keď sú to veci finančného charakteru, samozrejme, 
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môžeme hlasovať o čomkoľvek, ale poprosil by som, neurobme takú chybu, že bude 

mimoriadne zasadnutie zastupiteľstva, lebo ide o eurofondy, a ak sa tam pomýlime, tak bude, 

lebo ja ho zvolám, to vás ubezpečujem, len kvôli tomu, že proste sme si neboli istí jednou – 

dvoma vecami. To sú veci, ktoré naozaj si vyriešme v nejakom širšom konsenze... 

Nehovorím, keď je to nejaká deklarácia, niečo, kde naozaj vyjadrujeme nejaký postoj, kde sa 

nebavíme o financiách. Ak to schválite a bude v čistopise nejaká chyba, tak sedíme znova. 

Poprosím, faktická poznámka, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Pán predseda, chcem len povedať, že v komisii sme túto vec prerokovávali, v komisii 

finančnej aj regionálneho rozvoja ja som na toto upozorňovala. Myslím si, že kvôli formálnej 

presnosti celého projektu by to tam malo byť. Ale bude to zrejme na poslancoch, keďže pán 

predkladateľ si môj návrh neosvojil.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže nikto nie je prihlásený do diskusie, poprosím, pani poslankyne, páni poslanci, 

aby ste... Pardon, prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia dostala jeden doplňujúci návrh od pani poslankyne Zemanovej, 

ktorý znie tak, aby sme časť A. uznesenia, kde je napísané, že zastupiteľstvo schvaľuje vstup 

BSK do projektu, doplnili o formuláciu: „a účasť na financovaní projektu vo výške 10.000 

EUR“. Čiže rozšíriť existujúci text o text „a spoluúčasť na financovaní projektu vo výške 

°10.000 EUR“.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 7.)  

Ďakujem pekne. 
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Za bolo devätnásť, proti bolo jedenásť z tridsiatich šiestich. (Zdržali sa šiesti.) 

To znamená, že tento pozmeňujúci návrh bol schválený.  

Poprosím návrhovú komisiu o ďalší návrh.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďalej máme teda ešte schváliť časť B uznesenia, pretože časť A je fakticky schválená. 

A. časť B., ku ktorej nie sú predložené pozmeňovacie návrhy, a teda budeme o nej hlasovať 

tak, ako je predložená v písomnom materiáli, čiže: 

B. ukladá riaditeľovi úradu zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov na 

realizáciu celého projektu... (atď. – až do konca). 

Čiže časť B. tak, ako je v písomnom materiáli. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, pani poslankyne, páni poslanci, aby sme sa prezentovali a hlasovali. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 8.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťpäť poslancov, jeden sa zdržal – z prítomných tridsiatich šiestich.  

Takže návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

 

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prechádzame k bodu 5 – 

Dohoda o spolupráci medzi Juhomoravským, Zlínskym, Olomouckým 

a Moravskosliezskym krajom v Českej republike a Trnavským, Trenčianskym, 

Bratislavským a Žilinským samosprávnym krajom v Slovenskej republike pri rozvoji 

Baťovho kanála. 

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, tento materiál máte pred 

sebou. 

Pán podžupan Nesrovnal, nech sa páči, úvodné slovo. 
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JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia, 

predkladáme vám dohodu medzi štyrmi českými, teda moravsko-českými, a štyrmi 

slovenskými krajmi o spolupráci pri rozvoji Baťovho kanála.  

Baťov kanál je priemyselná pamiatka. V podstate je to vodná cesta, ktorá sa používala 

počas 1. republiky a krátko po tom na priemyselné účely, dopravu, predovšetkým dreva, ale aj 

ľudí. Teraz už nie je užívaná na priemyselné účely, ale na realizáciu vodnej turistiky.  

Nás sa to týka, samozrejme, iba čiastočne, pretože tento kanál ide z Otrokovíc do 

Skalice, a Skalica nie je v našej župe, ale tak, ako sme predtým hovorili o rozvoji 

cykloturistiky, ide o zaujímavé spádové územie a územie s veľkým potenciálom, a preto si 

myslíme, že by bolo dobrým signálom, keby aj naša župa dohodu o podpore kanála 

a spoluprácu pri rozvoji toho kanála podporila. Nebude nás to nič stáť, získame dobrých 

priateľov, spojencov a ešte si aj otvoríme dvere pre ďalšie projekty. Takže vás žiadame 

o podporu.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

otváram k tomuto bodu rozpravu. 

Pokiaľ nikto nie je prihlásený do rozpravy, poprosím, vážené pani poslankyne, vážení 

páni poslanci, aby nám návrhová komisia predniesla návrh uznesenia, o ktorom potom 

budeme hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Keďže sme nedostali žiadne pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy, budeme hlasovať 

o uznesení tak, ako je písomne predložené s materiálom: Zastupiteľstvo schvaľuje dohodu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 9.)  
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Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťtri poslancov, nik sa nezdržal, dvaja nehlasovali – z prítomných 

tridsiatich piatich. 

Takže konštatujem, že návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 6 – informatívna správa o plnení úloh na úseku 

krízového riadenia v pôsobnosti Úradu BSK za rok 2010. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou informatívnu správu o plnení úloh na úseku krízového riadenia 

v pôsobnosti Úradu Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2010. Táto správa je 

v podstate každoročnou správou, ktorá sa predkladá ohľadne tejto oblasti. Jediná vec, ktorú 

dodám k tejto správe, je, že v rámci nielen tohto krízového riadenia, ale aj v rámci celkového 

manažmentu civilnej obrany sme tu mali jedno veľmi vydarené cvičenie, čo sa týka vlastne 

spolupráce jednotlivých zložiek, kde aj župa kvôli tomu, že máme takú užšiu spoluprácu 

s Modrými anjelmi, urobila tu jedno cvičenie ohľadne možného teroristického útoku, 

nemyslím na župe, ale v meste ako takom, kde sa naozaj preverili všetky jednotlivé zložky 

a kde sme sa dostali do takej situácie, že naozaj mnohí ľudia si mohli zažiť, aké to je, byť 

takto pod útokom, resp. dokonca naši zamestnanci sa zasa zaúčali, ako byť členom takéhoto 

tímu, ktorý to rieši, nemyslím po bezpečnostnej stránke, ale skôr po stránke práce s obeťami 

a práce s rodinami, ktoré to postihuje.  

Vážené dámy, vážení páni, poprosím, otváram k tomuto bodu rozpravu. 

Pokiaľ nie je nikto prihlásený do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu o návrh 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala žiadne ďalšie návrhy ani pripomienky, a preto predkladá 

na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne predložený s materiálom, teda: 

Zastupiteľstvo berie na vedomie správu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 
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Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz.  

(Hlasovanie číslo 10.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťštyri poslancov, jeden nehlasoval – z tridsiatich piatich.  

Čiže návrh, tak ako ho uviedla návrhová komisia, bol schválený.  

 

Poprosím, prechádzame k bodu číslo 7 – informácia o finančných dotáciách 

poskytnutých predsedom BSK k 31. decembru 2010 v zmysle všeobecne záväzného 

nariadenia číslo 8/2005 o poskytovaní dotácií. 

Vážené dámy, vážení páni, 

máte pred sebou túto informáciu o tom, v akom stave bolo vlastne poskytovanie 

dotácií k 31. decembru. Vy dobre viete, že tam máme jednu komisiu, ktorá všetky tieto 

dotácie schvaľuje. Táto komisia je prierezová, ten zvyšok máte prehľadne upravený, to 

znamená, tie menšie dotácie máte prehľadne upravené podľa jednotlivých okresov. 

Ja som nezaznamenal z komisií žiadne vyjadrenia, ktoré by nejakým spôsobom to 

doplňovali alebo žiadali tam niečo zmeniť.  

Takže poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, otváram rozpravu 

k tomuto bodu. 

Pokiaľ nikto nie je prihlásený do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu, aby nám 

predniesla návrh uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala žiadne zmeny a doplnky, takže budeme hlasovať 

o uznesení tak, ako je písomne predložené s materiálom: Zastupiteľstvo berie na vedomie 

informáciu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte. 

Teraz. 



K bodu 7 – Informácia o finančných dotáciách poskytnutých predsedom BSK k 31. 12. 2010 v zmysle VZN 
číslo 8/2005 o poskytovaní dotácií 
K bodu 8 – Informácia o výsledkoch verejných obstarávaní uverejnených vo Vestníku verejného 
obstarávania, realizovaných Úradom BSK a zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za 2. polrok 
2010 
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(Hlasovanie číslo 11.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

za bolo tridsaťtri poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal. Jeden nehlasoval. 

To znamená, že návrh, tak ako ho predložila návrhová komisia, bol schválený. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prv než prejdeme k bodu číslo 8, poprosím krátku technickú päťminútovú prestávku. 

Znamená to pre mňa, že začíname presne o 10. hodine. 

(Prestávka od 9:54 do 10:00 h. Po nej:) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Prosím, zaujmite svoje miesta. Povedali sme o desiatej, je 10 hodín, tak presne 

pokračujeme. 

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

po krátkej prestávke pokračujeme v rokovaní. Ten dôvod prestávky bol práve to 

pískanie , na ktoré ste si viacerí z vás sťažovali. Verím, že sa to podarilo technikom odstrániť. 

Prechádzame k bodu číslo 8 – informácia o výsledkoch verejných obstarávaní 

uverejnených vo Vestníku verejného obstarávania, realizovaných Úradom BSK 

a zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za 2. polrok 2010. 

Vážené kolegyne, vážení kolegovia,  

máte pred sebou materiál. Poprosím pána riaditeľa, aby predmetný materiál uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou materiál informácia o výsledkoch verejného obstarávania 

uverejnených vo Vestníku verejného obstarávania, realizovaných Úradom BSK 

a zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za 2. polrok 2010. 

Ešte na doplnenie k tomu materiálu: v podstate kontrola na Úrade pre verejné 

obstarávanie – nadlimitná zákazka Bratislavská integrovaná doprava – označovače – sa 

skončila, to bolo asi pred týždňom, prišlo vyjadrenie z Úradu pre verejné obstarávanie, ktoré  



K bodu 8 – Informácia o výsledkoch verejných obstarávaní uverejnených vo Vestníku verejného 
obstarávania, realizovaných Úradom BSK a zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za 2. polrok 
2010 
K bodu 9 – Informácia o použití finančných prostriedkov poskytnutých Európskou investičnou bankou  
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odsúhlasilo, odobrilo postup obstarávania a odporučilo nám uzatvoriť zmluvu s víťazom 

súťaže. 

Nech sa páči, keď máte nejaké otázky k tomuto materiálu... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, otváram rozpravu. 

Pokiaľ nik nie je prihlásený do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu, aby k tomuto 

materiálu predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala pripomienky ani návrhy na doplnenie uznesenia. Čiže 

budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je písomne predložený v materiáli: 

Zastupiteľstvo berie na vedomie informáciu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 12.)  

Ďakujem pekne. Za bolo tridsať poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, piati 

nehlasovali – z tridsiatich piatich. 

Takže konštatujem, že návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 9 – informácia o použití finančných prostriedkov 

poskytnutých Európskou investičnou bankou. 

Máte pred sebou predmetný materiál. Poprosím pána riaditeľa úradu, aby sa ujal slova. 

 



K bodu 9 – Informácia o použití finančných prostriedkov poskytnutých Európskou investičnou bankou  
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Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

v materiáli hovoríme o čerpaní druhej tranže. Prvá tranža už vlastne bola 

v zastupiteľstve z hľadiska čerpania. Druhá tranža bola čerpaná 8. 12. 2010 vo výške 3,8 mil. 

eur, z toho tri milióny eur sa nám podarilo v komunikácii s Európskou investičnou bankou, že 

sme spätne prefinancovali rekonštrukciu Gymnázia Grösslingova a potom zvyšná suma išla 

na rekonštrukciu troch mostov (jeden most v Malackách, jeden most v Senci a ďalší most je 

v Tomášove). 

Ešte vás chcem požiadať – poprosiť: V bode B. uznesenia rušíme uznesenie z roku 

2008, ktoré vlastne od nás ako úradu stále vyžaduje, aby sme predkladali informáciu 

o technickom, organizačnom zabezpečení čerpania prostriedkov prvej tranže. Nakoľko toto 

čerpanie už bolo uskutočnené v roku 2009 a schválené EIB aj zastupiteľstvom, tak nie je 

nutné sa k tomu v pravidelných intervaloch vracať, to už je ukončená záležitosť. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

ja len podotknem: to čerpanie z Európskej investičnej banky, tak ako som hovoril pri 

rozpočte, bolo vlastne minulý rok pozdržané, potom následne tu robili taký istý interný audit 

a znovu nám to bolo na jeseň ponúknuté, čo považujem tiež, mimochodom, aj s tou 

kontrolnou správou za dôkaz, že tak ako tu fungujeme, tak dôveryhodnosť naberáme a robíme 

to naozaj tak, že ľudia nám rozumejú, čo, prečo a za čo. 

Poprosím, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Pokiaľ nik nie je prihlásený, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím 

návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala doplnky ani pripomienky k textu uznesenia a predkladá 

preto poslancom na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne predložený v materiáli. 

Skladá sa z dvoch častí:  

 



K bodu    9 – Informácia o použití finančných prostriedkov poskytnutých Európskou investičnou bankou  
K bodu 10 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  
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Zastupiteľstvo  

A. berie na vedomie informáciu, 

B. ruší bod D. uznesenia 14/2008. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 13.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

za bolo tridsaťštyri poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jeden nehlasoval – 

z prítomných tridsiatich piatich.  

Takže konštatujem, že návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 10 – Rôzne, všeobecná rozprava a interpelácie. 

Prv, než vám dám slovo, veľmi pekne by som poprosil v prvom bode môjho poradcu 

pána Húsku, aby predniesol niečo, na čom mi záleží, aby sme aj v budúcnosti zobrali potom 

neskôr aj za záväzné, to znamená, náš pohľad na priority župy, kde by som chcel, aby sme 

tento pohľad spolu teda zdieľali, potom sme tento pohľad dali do komisií a s tým výhľadovo, 

že na stretnutí s predsedami komisií a s predsedami klubov by sme sa dohodli, v akej podobe 

by sme to v apríli schválili. 

Ide o ten istý materiál, ktorý sme prezentovali aj na stretnutí starostov v polovici 

januára, a viem, že viacerí z vás ste tam boli a stretlo sa to s veľmi dobrým ohlasom. 

Považujem to za veľmi slušný základ na to, aby sme si priority na nasledujúce tri roky dali. 

Ja len podotknem k minulému roku pre pamäť: Minulý rok bola, samozrejme, hlavná 

priorita ozdravenie župy a vyriešenie finančnej krízy. S tým sme mali plné ruky práce. 

Popritom sa nám podarilo v niektorých prioritách, ako spomínal pán riaditeľ, napríklad 

v doprave, ale napríklad aj v školstve, niektoré veci spraviť. Teraz chcem, aby sme sa 

zamysleli nad systémovejším riešením, lebo kríza predsa len trochu poľavuje a môžeme si 

robiť iné stredno- a dlhodobé plány. Na druhej strane, ja sa považujem za dosť 

konzervatívneho človeka na to, aby som tie plány mal aj ekonomicky podložené, a to je 

dôvod, prečo sa tým budeme zapodievať teraz. 

Sme pripravení...? 



K bodu 11 – Rôzne – všeobecná rozprava a informácie   
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Mgr. Peter Húska, poradca predsedu Bratislavského samosprávneho kraja: 

(Poprosíme ešte minútu.) 

Ďakujem pekne. 

Ďakujem, pán predseda, za slovo. 

Vážené panie poslankyne a páni poslanci, 

dúfam, že vás nebudem nudiť, lebo mnohí z vás ste boli na stretnutí v Aréne 27. 

januára. Ja sa budem snažiť priniesť nejaké nové aktualizačné momenty. Považujte, prosím, 

návrh priorít naozaj za návrh. Verím, že v komisiách budete mať mnoho nápadov, a mnoho 

dobrých nápadov, ktorých rámce, samozrejme, bude stanovovať schválený rozpočet BSK. 

(Poznámka zapisovateľky: Súbežne s komentárom mali prítomní možnosť sledovať 

prezentáciu v programe PowerPoint. Počas vystúpenia premietol p. Mgr. Húska desať 

snímok. Názvy a štruktúru snímok som zaradila do príslušnej časti jeho komentára.) 

Naše priority sme rozdelili medzi strategické a priority, ktoré chceme riešiť tento rok. 

� (Snímka 1: Návrh priorít Bratislavského samosprávneho kraja. 

� Snímka 2: Strategické priority: aktívna župa; celkový rozvoj regiónu, znalosť 

problémov priamo na mieste; samospráva ako partner.) 

Medzi strategické priority patrí taký nami zaužívaný pojem, ako aktívna župa. Sme 

presvedčení o tom, že aj tam, kde samospráva alebo samosprávny kraj nemá kompetencie, má 

minimálne kompetenciu zasiahnuť, čo sa týka rozvoja regiónu, alebo akýmkoľvek spôsobom 

vstupovať do problémov, ktoré sa stanú na jeho území. Možno ste zachytili ten problém 

s crazy shopmi a s predajom drog alebo s predajom látok, ktoré majú účinky tvrdých drog, 

a sme presvedčení, že aj vďaka našej iniciatíve sa na pôde parlamentu aspoň čiastočne tento 

problém podarilo riešiť zakázaním látok, ktoré neboli zakázané. Čiže aj pod týmto pojmom 

„aktívna župa“ máme na mysli aj takéto veci, aby sme sa mohli starať presne do takýchto 

problémov, kde na prvý pohľad nemáme kompetencie, ale podľa nás je namieste, aby sme do 

toho vstupovali. 

Čo sa týka znalosti problémov priamo na mieste, tu existuje platforma najmä župných 

štvrtkov, je určená na výjazdy župana a tímu, a teda odborných pracovníkov, aby sa, ak 

vznikne problém predovšetkým v obciach, aby sa ho tam snažili riešiť priamo s konkrétnymi 

ľuďmi  a v konkrétnom regióne.  

Samospráva ako partner: Prístup vedenia kraja je taký, že nič nechceme riešiť 

direktívne, ale hlavne dialógom a v spolupráci s obcami a obce vnímame ako rovnoprávneho 

partnera, teda najmä obce.  
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� (Snímka 3: Strategické priority: Doprava – D4, R7, obchvat Pezinka, integrovaná 

doprava, cesty II. a III. triedy.) 

Určite strategickou prioritou je doprava – nultý obchvat, R7, obchvat Pezinka, 

integrovaná doprava ako taká, oprava ciest. Pri nultom obchvate sa nám v novembri podarilo 

rozbehnúť celkom slušnú iniciatívu, aby sa pri riešení dopravnej alebo diaľničnej siete na 

území nerozprávalo teda len o samotnom spojení Košíc a Bratislavy, ale aby do tohto balíka 

absolútne legitímne zapadala aj časť, ktorá bude Bratislavu obchádzať. Používali sme úplne 

jednoduchý argument, že prečo, keď sa stavajú úseky, kde je frekvencia áut do 3000 denne, 

prečo neriešime frekvenciu úsekov, kde je pohyblivosť 100- až 200tisíc áut denne, ako je 

Prístavný most. Čiže toto bol náš hlavný argument a tu sme v štádiu, že okrem toho, že ste 

prijali uznesenie, kde ste predsedovi dali mandát, aby vlastne kraj zastupoval na rokovaní so 

štátom, s mestom a s obcami pri riešení týchto problémov, tak sme v štádiu, keď sme členmi 

tých pracovných skupín a našou hlavnou ambíciou je, aby sa D4 prekvalifikovala na národnej 

úrovni a aby ich vláda zaradila do priorít, na základe ktorých bude možné čerpať prostriedky 

z Európskej únie. Je to veľký projekt a celkové náklady podľa Národnej diaľničnej 

spoločnosti sú odhadované na úrovni asi 50 mld. korún (v prepočte). Čiže tuná musí byť 

iniciatíva štátu teda na prvom mieste, župy a mesta, úplne legitímne.  

V R7 zo začiatku tiež to boli len také deklaratívne vyhlásenia, ale tam sme už tiež 

s ministerstvom minimálne členmi tých pracovných skupín a ja viem, že pani starostka 

Ožvaldová je minimálne denne hosť na ministerstve dopravy a jedným z takých výsledkov, 

teda aj z jej podnetu je navrhované rozširovanie Ulice svornosti, aby tam bol teda jeden 

striedavý(?) pruh.  

Toto sú na prvý pohľad maličké kroky, ale podľa nášho názoru je to dobrý štart 

a veríme teda, že aj tá R7 sa podľa harmonogramu už konečne začne riešiť v tých 

navrhovaných etapách. 

Čo sa týka integrovanej dopravy, tento týždeň sme mali tlačovú konferenciu s pánom 

Šimonom, pod ktorého spadá operačný program Bratislavský kraj. Prvá lastovička je, že 

máme tam... (to pán riaditeľ bude vedieť) prvé úspešné verejné obstarávanie tuším na 

označovače..., ak sa nemýlim. A teda naša prosba aj smerom k nemu, ale aj od neho k nám je, 

aby sme ešte zvýšili to čerpanie a práve na tieto projekty, ako je integrovaná doprava, ale aj 

informačné technológie a podobne. 

A, samozrejme, medzi strategickými projektmi je priebežná oprava a údržba ciest II. 

a III. triedy. A v rozpočte sú schválené konkrétne úseky na tento rok. Rozpočet bol 
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niekoľkonásobne navýšený, takže predpokladám, že sa nám bude dariť opraviť viac ciest 

a mostov ako minulý rok. 

� (Snímka 4: Strategické priority: euroagenda – väčšie možnosti získania zdrojov EÚ; 

cezhraničná spolupráca; priame zastúpenie BSK v Bruseli; integrované mestské 

oblasti.)  

Ďalšou strategickou prioritou je tzv. euroagenda. Toto má také dve časti, že župan, 

a teda aj vedenie, bude, dúfam, že úspešne bojovať na poli EÚ a najmä v Bruseli. To sú tie 

rôzne lobingové záležitosti, aby regióny, akými je Bratislava (je ich niekoľko v EÚ), neboli 

diskriminované v budúcom plánovacom období, aby mal aj náš kraj väčšie..., teda minimálne 

tie, ako má, ale ešte väčšie možnosti čerpať nové prostriedky na rôzne projekty. To, čo sa 

snažíme využívať a využívame, je v súčasnosti cezhraničná spolupráca. O tom bol aj dnes 

schválený bod programu a projekt „Za mostom“. Tu sa snažíme tiež na 100 % využiť to málo, 

čo máme, a chceme v tom pokračovať. Veríme, že sa nám podarí v tomto roku teda úspešne 

odštartovať výstavbu toho cyklomosta.  

Do konca februára budeme mať jasné, kto a ako nás bude zastupovať v Bruseli. Teraz 

prebieha výberové konanie, máme tam nejakých kandidátov. Takže do konca februára to bude 

jasné.  

A projekt tzv. integrovaných mestských oblastí, to je vlastne systém navrhnutý našimi 

ľuďmi v úrade. Je všeobecne známe, že mesto ani kraj nemôžu čerpať prostriedky (alebo len 

v obmedzenej miere) na také záležitosti, ako sú opravy škôl, potrebujeme to ako soľ, alebo 

oprava iných objektov, ktoré má BSK v správe. A tá cestička, ktorú naši kolegovia našli, je 

prostredníctvom tzv. integrovaných mestských oblastí. To je napríklad keď sa k oprave 

nejakej školy pridajú ešte nejaké iné prvky a parky a neviem čo ešte ďalšie, tak takáto cesta 

tam existuje. Momentálne je to v štádiu príprav, ale už sú podľa mňa, aj na komisiách sa to 

dozviete, že napríklad ktoré budovy sú vytypované v kraji, ktoré by sme mohli týmto 

spôsobom obnovovať. 

� (Snímka 5: Strategické priority: Bezpečnosť – zvýšenie počtu príslušníkov PZ 

v regióne; mimoriadne a krízové situácie; informačný systém; prevencia.) 

Ďalšou strategickou oblasťou je bezpečnosť. Určite ste zaznamenali, že v Policajnom 

zbore sa pripravuje veľká reforma. My sme mali pána krajského riaditeľa na tom spoločnom 

stretnutí. Vtedy nám vlastne tlmočil také posolstvo, že momentálne aktuálne riešia hlavne 

oblasť Senca. Tam navyšujú policajtov, teda v rámci jednotlivých obcí. My máme ešte jeden 

veľký problém na Záhorí a v Malackách (zhodou okolností tam dnes je aj náš poslanec 
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a primátor Malaciek s pánom ministrom Lipšicom). Čiže riešia presne tento istý problém na 

Záhorí. Uvidíme, aké to bude mať pokračovanie, ale vyvinieme maximálne úsilie, aby to 

Záhorie bolo posilňované, a teda najmä v oblasti Plaveckého Štvrtka a Záhorskej Vsi, atď.  

Do tejto oblasti sme zaradili ešte mimoriadne a krízové situácie, kde chceme byť tiež 

aktívni pri takých veciach, ako sú povodne, a najmä aktívnejší v koordinácii priamo v regióne 

s obcami a so starostami, ktorí poznajú to územie najlepšie a vedia, aké tam majú aktuálne 

potreby. V tejto súvislosti sa zaoberáme vznikom tzv. krízového fondu, ktorý funguje 

napríklad v Trnavskom kraji, kde sú postihnutým obciam vlastne nejakým konsenzom a na 

základe nejakého kľúča vyplácané prostriedky pri obnove zničených oblastí. 

Do týchto krízových vecí patrí aj informačný systém. My s Policajným zborom zatiaľ 

vedieme také skôr ešte neformálne rozhovory, ako by sa napríklad dalo včas varovať 

obyvateľov v regióne, ktorým hrozí nejaká živelná pohroma, či už prostredníctvom SMS 

správ alebo niečoho podobného. A, samozrejme, nezanedbávame ani oblasť prevencie. Tu 

rozbiehame skôr také malé projekty s takými zložkami, ako sú Modrí anjeli, ktorí zasahovali 

aj v Devínskej Novej Vsi, aj pri výbuchu v Novákoch. Mali sme tu jednu akciu, kde sme 

vlastne fingovali obsadenie Úradu Bratislavského kraja. Bolo to veľmi dobre vidieť, ako to 

prebieha. Naši kolegovia robili figurantov, takže boli to naozaj, skutočne zaujímavé zážitky 

zažiť si v teréne vlastne vyjednávanie, únos teroristami atď. Ale toto je oblasť úradu. A, 

samozrejme, chceme a budeme rozbiehať s Policajným zborom aj prevenciu, najmä na 

školách pri stredoškolskej mládeži. Mali sme tu konferenciu k sociálnym sieťam, k drogovej 

prevencii a v tomto chceme pokračovať aj v budúcnosti.  

� (Snímka 6: Strategické priority: Vzdelávanie – systém hodnotenia kvality škôl; 

zníženie životných nákladov učiteľom; modernejšie a vybavenejšie školy; vynovenie 

a sprístupnenie školských areálov verejnosti; pozemky v Petržalke.) 

Vo vzdelávaní: Chýba nám akýsi rámec alebo systém posudzovania našich škôl. Tiež 

sme mali problém napríklad s 8-ročnými gymnáziami, kde nám vlastne štát nadiktoval nejaké 

kvóty, a hrozil zánik 8-ročných gymnázií, lebo počet žiakov v triede bol stanovený na deväť 

a podobne. A my chceme byť v tomto aktívni tak, že jedna vec je, že síce sa nám podarilo 

oddialiť tento problém, že tá účinnosť, ktorá sa týka kvót, bude oddialená, ale dovtedy by sme 

aj s ministerstvom školstva chceli byť súčinní pri tom, aby sme pripravili nejaký systém 

hodnotenia kvality, aby školy, ktoré sú slabé alebo ktoré vlastne nemajú nejakú perspektívu, 

aby zanikli samy, a nie preto, že im to nadiktuje štát.  
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Ďalšou oblasťou je podpora učiteľov. Je tu chronický problém, že učitelia, ktorí sú 

buď stadiaľto, alebo prídu sem, si tu po nejakom čase nájdu lepšie platené zamestnanie. Jeden 

spôsob, ako im chceme pomôcť, je znížiť im náklady, a to tým, že už pracuje komisia na 

vytypovaní konkrétneho internátu, ktorý by sa dal na tieto učiteľské byty nejakým spôsobom 

upraviť, aby učitelia mali nižšie životné náklady, a tým vyšší čistý príjem. 

Do tejto oblasti spadajú aj modernejšie a vybavenejšie školy. To sú tiež spôsoby 

hľadania jednak eurofondov, ako ich môžeme modernejšie vybaviť, aby boli 

konkurencieschopné v tomto prostredí. A to isté sa týka aj školských areálov. Mnohí z vás  

poznáte, že my máme najmä stredné odborné školy, sú to veľké budovy, veľké, ale 

nevyužívané areály, ktoré sú zavreté a nie sú sprístupnené pre verejnosť, a to aj z toho 

dôvodu, že sú neužívané a spustnuté. V minulom volebnom období bol schválený jeden 

zámer, ktorý sa týkal strednej odbornej školy v Dúbravke. Je tam tiež takýto areál a tam je 

schválený v súčasnosti len zámer, ako by tam mohlo byť ihrisko, ktoré by potom bolo 

sprístupnené v určitých hodinách širokej verejnosti. Tiež sa budeme snažiť aj iné školské 

dvory takýmto spôsobom, a teda nielen v deklaratívnej rovine, obnovovať, ale verím, že 

budete tu nápomocní najmä vy, teda najmä poslanci, ktorí poznáte región, a potom poslanci 

ako členovia jednotlivých komisií. 

Do tejto oblasti – možno nie celkom právom – spadajú aj pozemky v Petržalke. Sme 

vlastne v stave, že aj v zmysle tých uznesení sú vysporiadané vzťahy a teraz bude otázka na 

poslancov a na vedenie, čo s tými pozemkami ideme robiť, v akých etapách sa to bude 

realizovať, čo by tam mohlo byť atď. Takže to bude pomerne veľký projekt. 

� (Snímka 7: Strategické priority: Kultúrne dedičstvo – pasportizácia pamiatok na území 

BSK; pomerné zastúpenie osvetového strediska v regióne; obnova pamiatok; podpora 

tradícií.) 

Kultúrne dedičstvo: Chceli by sme minimálne do konca volebného obdobia mať 

urobenú nejakú pasportizáciu pamiatok na území, teda nielen budov a pamiatok, ktoré sa 

týkajú kraja, ale chceli by sme mať doslova takú mapu, ktorá by hovorila, čo je v akej obci, 

akého významu to je a podobne.  

Možnože ste to zaznamenali aj vy, máme troška problém, že v Modre máme jedno 

Malokarpatské osvetové stredisko, ktoré realizuje päťdesiatku aktivít ročne v celom kraji. Ale 

bolo by ideálne, keby sme takúto inštitúciu mali jednak aj na Záhorí, aj v Senci, či už nejakým 

zastúpením, alebo nejakým osvetovým strediskom, alebo nejakým iným modelom riešenú 

podporu kultúry v regiónoch, teda nielen v malokarpatskej oblasti. 
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Samozrejme, chceme vymyslieť alebo zamýšľame sa v spolupráci s vami aj nad 

nejakým modelom, ako by sme mohli časť prostriedkov investovať do obnovy pamiatok, 

primárne do našich. Čiže toto je tiež veľký otáznik. A naďalej chceme pri tejto príležitosti, 

a to, čo sa nám podľa mňa darí aj teraz, podporovať tie tradície v kraji a najmä také tradičné 

akcie, ako je Vínna cesta, Jabĺčkové hodovanie a iné. 

� (Snímka 8: Priority 2011: Cyklomost – oprava 52 km cyklochodníka pozdĺž rieky 

Moravy; obnova obranných bunkrov; nové značenie pre cyklistov.)  

Priority na rok 2011: Z toho, čo sme tu za rok zažili, nám vyplýva teda aj po dnešných 

informáciách, v akom stave je cyklomost, to je to, čo by sme tu vlastne chceli v roku 2013 

určite zanechať, aby sme obyvateľom dali niečo takéto, ako je očakávaný cyklomost medzi 

Devínskou Novou Vsou a Schlosshofom, a následne, keď sa bude riešiť most, tak veríme, že 

sa nám podarí vyriešiť aj tú infraštruktúru, teda nielen najmä pozdĺž rieky Moravy, ale že do 

toho budú zapojené aj iné oblasti a iné mestské časti a iné lokality, ako len tá moravská strana. 

Po včerajšom rokovaní s ministrom obrany je situácia taká, že je vôľa, aby nám tie bunkre 

teda zverili do správy. Je tam vytypovaných sedem objektov, ony sú všetky na trase alebo 

pozdĺž medzinárodnej cyklotrasy EuroVelo 13. Tých obranných prvkov v našom regióne 

pozdĺž veľkej Moravy je až stopäťdesiat. Je to tá československá obranná línia. Ak sa nám 

zadarí spraviť týchto sedem, tak budeme veľmi radi, keď to dotiahneme do úspešného konca. 

Samozrejme, tu platí aj nové značenie pre cyklistov súčasnej infraštruktúry ohľadne cyklotrás. 

� (Snímka 9: Priority 2011: Majstrovstvá sveta v ľadovom hokeji – verejné klziská, 

informovanosť, fanzóna; služby gastro a ubytovanie.) 

Majstrovstvá sveta v ľadovom hokeji: Kraj sa rozhodol nezaujať pasívnu rolu, pretože 

si myslíme, že je to top udalosť na Slovensku, ktorá sa v tomto roku uskutoční, a nielen teda 

v hlavnom meste, ale sme presvedčení, že úžitok by z toho mohol mať aj región. V médiách 

sa objavila napríklad správa, že je už problém..., neviem, do akej miery je relevantná, že je 

problém s kapacitami na ubytovanie, a tým sme presvedčení, že už nielen v Bratislave, ale 

povedzme aj v Senci a v Pezinku bude dopyt po nejakých ubytovacích kapacitách, a tu vidíme 

priestor robiť v spolupráci s obcami alebo inými subjektmi v regióne nejakú informačnú 

činnosť alebo vyvíjať informačné aktivity pre návštevníkov. Chceme sa zamerať, 

samozrejme, aj na obyvateľov v regióne, teda aby z toho mali oni konkrétny úžitok a prínos. 

To, čo robíme v takom úplne malom a jednoduchom množstve, jedna vec je, že snažíme sa 

s mestom spolupracovať na všetkých aktivitách, tam, kde to len ide. To je klzisko na 

Hlavnom námestí, sú to, a ešte aj budú, rôzne informačné aktivity. A potom vo vlastnej réžii 
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sme sa rozhodli, je tu niekoľko ľadových plôch a klzísk, jednak prírodných, ale aj umelých, 

ako sú Vajnory, Hamuliakovo, Ružinov a podobne, a tu sa snažíme pre verejnosť, keď sú 

verejné klziská platené cez víkend, zadotovať. Sú to malé sumy, je to od dvesto do päťsto eur, 

aby tam verejnosť mohla korčuľovať aspoň v sobotu zadarmo, ako je to vo Vajnoroch. 

V Hamuliakove na jarné prázdniny pripravujeme jeden malý event, odhaduje sa, že vtedy by 

tam malo byť dvesto až tristo detí alebo ľudí. Takže tu chceme tiež finančne vykryť aspoň 

jeden deň, aby to bolo zadarmo. A napríklad v Avióne chceme podporiť školy, a to sa netýka 

len stredných škôl, že pravdepodobne zakúpime 150 voľných vstupeniek, lebo klzisko je 

spoplatňované. Čiže takýmito nejakými aktivitami sa snažíme zapojiť teda našich obyvateľov 

a trošku propagovať tie majstrovstvá sveta. Samozrejme, čo sa týka informačných aktivít, tam 

ide najmä o to, aby všetci podnikatelia, služby boli férové, aby sme nezaznamenali, čo je 

u nás zvykom, dramatický nárast…, keď nám sem príde množstvo fanúšikov. A o to isté sa 

snažíme – takýmto nejakým spôsobom pôsobiť aj v gastre a v ubytovaní. Máme pripravený 

harmonogram distribúcie už vytlačených základných letákov o historických pamiatkach, 

o nejakých atraktívnych veciach, ktoré by ľudí počas nejakých prestávok mohli zaujať. Veľký 

dopyt je od našich kolegov zo strany južnej Moravy, ktorí by v spolupráci s BSK chceli 

urobiť niečo, a to „niečo“ zatiaľ ešte nemáme vydefinované. Tak ak budete mať akékoľvek 

nápady, veľmi radi ich privítame aj v tomto smere. My máme zatiaľ len jeden, s ktorým 

pracujeme, že keby sa nám podarilo v spolupráci s južnou Moravou urobiť tu niekde tzv. 

„československý dom“ v zmysle fanzóny, na ktorej sa chceme tiež podieľať s mestom, teda 

určený primárne pre fanúšikov z Česka a zo Slovenska. Takže budem veľmi rád, ak vás 

čokoľvek napadne, a verím, že z vašej strany bude veľa naozaj dobrých nápadov aj v tomto 

smere. 

� (Snímka 10: Priority 2011: 10. výročie BSK – kultúrne akcie; 200. výročie úmrtia 

Juraja Fándlyho; zvýšenie povedomia o dejinách regiónu; Cena Samuela Zocha; 

dotácie.)  

Poslednou vecou je 10. výročie BSK. Vo všeobecnosti ani zo strany iných 

samosprávnych krajov nemáme vedomosť, že by ktorýkoľvek kraj pri tejto príležitosti niečo 

špeciálne pripravoval. My sme sa rozhodli aj v rámci limitov rozpočtu urobiť jednoduchú vec, 

že tradičné aktivity, ktoré v kraji prebiehali a prebiehajú, sa budeme snažiť dať do nejakého 

trendu, že je to pripravované tiež kvôli 10. výročiu župy, a to sú tradičné Vínne cesty a najmä 

teda aktivity, ktoré bude robiť aj Malokarpatské osvetové stredisko v Modre. Prvý zoznam už 

máme, už sa vám v najbližších dňoch dostane do rúk. Je tam asi dvadsať udalostí, ktoré by 
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sme do tohto chceli zaradiť. Špeciálnou aktivitou, a to je zároveň aj pozvánka pre nás, 6. a 7. 

marca budú vrcholiť Národné dni Juraja Fándlyho v Doľanoch, kde Bratislavský 

samosprávny kraj je hlavným partnerom. Bude to začínať v kostole svätej Kataríny v nedeľu 

o 10:30 h. Ja vás tam všetkých srdečne pozývam. Mailom dostanete tiež podrobnejšie 

informácie. Je to pri príležitosti jeho 200. výročia úmrtia. Samozrejme, máme už pripravené aj 

v rámci kultúry a v rámci komisie kultúry nejaké projekty. Verím, že o nich budete 

diskutovať, čo sa týka nejakej publikačnej činnosti o dejinách regiónu.  

Zvlášť by som vás poprosil, keby ste opätovne venovali aj pozornosť Cene Samuela 

Zocha, keď z vašej strany prichádzajú, a ja verím, že budú prichádzať dobré nominácie na 

osobnosti regiónu. 

A, samozrejme, ešte aj taká prosba: Keď budete komunikovať, či už so starostami 

a s obcami v rámci vášho volebného obvodu, pripomínajte im dotácie. Je to najjednoduchší 

spôsob, ako aspoň malou sumou prispieť obciam, či už na nejakú akciu a aktivitu. Je to to 

najmenej, čo máme, tak vás chcem poprosiť, aby ste v tom boli tiež aktívni a nápomocní. 

Toľko v stručnosti. Považujte to, prosím, ako som povedal v úvode, naozaj za prvý 

„nástrel“. Verím, že o tom budete diskutovať a diskusia bude zmysluplná a že naozaj 

prinesiete aj vy množstvo dobrých nápadov. 

Ak budete mať čas napríklad dnes večer, na umelom klzisku vo Vajnoroch je pre 

Bratislavský samosprávny kraj taký exhibičný zápas so starostovským výberom o pol ôsmej, 

tak ak budete mať náhodou čas a chuť, tak ste srdečne vítaní, nielen teda pasívne, ale aj 

aktívne. 

Ďakujem vám za pozornosť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja len podotknem: chcem, aby sme práve tento materiál rozdistribuovali medzi 

poslancov, a naozaj moja predstava je, že sa stretnem potom s predsedami komisií, a to bude 

mesiac ešte pred zasadnutím komisií, povieme si, čo ešte na tie komisie pripraviť tak, aby sme 

mohli finalizovať vlastne v apríli a mohli schváliť tie priority ako také. Ja rozumiem, že 

možno nie každému sa to zdá v patričnej tabuľke, možno niekomu sa to zdá zase dlhé, 

niekomu sa to zdá zase krátke. Náš zámer je podeliť sa o náš pohľad, ktorý po tom, čo rok 

sme tu zvládali neporiadok, ktorý sme našli, a krízu, teraz máme..., ja budem len rád, keď 
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v rámci toho procesu, sú na to dva mesiace, naozaj dôjdeme k tým prioritám zrozumiteľným. 

Už sa trocha poznáme, už vieme, čo od koho môžeme očakávať, takže vás do tohto pozývam. 

Poprosím, otváram všeobecnú rozpravu. Pani poslankyne, páni poslanci, máte slovo. 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Ftáčnik, pani podžupanka Németh, pán poslanec Šramko. Nech sa páči. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, vážené kolegyne a kolegovia,  

ja by som sa chcel opýtať na priority. Je dobre, že ste, pán predseda, predložili ten 

materiál vy, pretože zaznel na novoročnom stretnutí a čakal som, že ako s ním budeme 

pracovať. Zatiaľ zostal v tej rovine, ako bol. Ja by som chcel veľmi pekne poprosiť, keby ste 

do neho doplnili nejaké slovesá. Keď budeme hovoriť, že „mimoriadne a krízové situácie...“, 

to chceme, aby ich bolo viac alebo menej, alebo aby sme ich zvládali, alebo proste...? Niečo 

chceme dosiahnuť. Priorita je nejaký cieľ. Môže to byť na tri roky, ako ste to rozdelili, 

a potom priority na tento rok, ale proste, aby to nebolo, že „dotácie...“. To je čo za priorita? 

Ako ju mám komunikovať svojim voličom, keď poviem, že „dotácie“? Pán Húska to, 

samozrejme, vysvetlil, ale aby ten materiál v tejto podobe nebol predložený, pretože budeme 

si vysvetľovať základné veci. Skúsme si povedať, čo chceme za tie tri roky, ktoré máme pred 

sebou, v tých veľkých oblastiach dosiahnuť. To rozmýšľanie ste naznačili, čiže ja mu 

rozumiem, ale chcel by som, aby aj ten materiál potom bol taký, že tam nebudú len odrážky, 

ale že tam budú nejaké ucelené ciele, s ktorými sa dá diskutovať a rozmýšľať, akým 

spôsobom ich naplniť. Lebo zobrali ste to z dobrého konca – pomenovávať tie veci, ktoré 

chceme v najbližších rokoch urobiť, potom veci na tento rok konkrétne, ale stále je to 

v rovine, že by som chcel, aby ste do toho vložili tú cieľovosť, to znamená, čo chcem 

dosiahnuť, zmeniť(?). D4 my nepostavíme, tú postaví štát, my môžeme k tomu prispieť tak 

a tak, a to sloveso by malo vyjadrovať tú účasť kraja alebo cieľ, ktorý kraj chce v oblasti 

ovplyvňovania výstavby D4 vlastne dosiahnuť v tom období, ktoré má vymedzené pred 

sebou.  

Takže chcem pekne poprosiť, aby sme s tým materiálom vedeli pracovať aj 

v komisiách aj v poslaneckých kluboch, keby bolo možné ho dopracovať do tejto podoby, aby 

sa tie ciele dali nejakým spôsobom porozumieť presnejšie. 

Ďakujem pekne. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Mne sa to zdá zrozumiteľné na to, čo hovoríte. Ja síce som tiež dobre počul, že ten 

materiál bol veľmi dobre okomentovaný. Komentár k tomu materiálu pripojíme. A, 

samozrejme, že to môžeme pripojiť či už formou prepisu z tohto rokovania, alebo to naozaj 

tam dokumentujeme. Poprosím, ja by som bol rád, keby sme sa zhodli, že túto prvú verziu 

pošleme tak, ako je. Každý, kto tu sedel a kto dával pozor, vie, keď je tu slovo „dotácie“, čo 

robíme. Keď je tu D4, myslím, že to bolo úplne jasné. A dokonca sme niektoré robili aj spolu, 

takže to si vieme urobiť obraz. Čiže obavu, že by ste nevedeli, čo máte povedať vlastným 

voličom, … to by muselo byť nejaké také zabudnutie na to, čo sme spolu robili, lebo tam sme 

presne o tom hovorili. Ale nemám s tým problém, lebo rozumiem tomu, a ja pre 

zrozumiteľnosť vždy urobím aj viac. Čiže navrhujem poslať toto ako prvú verziu. Potom sa 

stretneme s predsedami komisií, povedzme si... 

A čo sa týka dvoch alebo troch vecí, ja by som ich tam pomenoval, ktoré som zachytil 

vo vystúpení a ktoré, myslím, že tam aj budú. Prvá vec bola, že zrozumiteľnosť. Áno, bude to 

zrozumiteľné nielen ako podklad k tomu, čo ste videli, alebo k tomu rozprávaniu, ktoré pán 

Húska povedal, ale bude to zrozumiteľné aj na prečítanie. Dobre. 

Druhá vec, ktorá je, je proste nejaká cieľovosť. Áno, tam, kde sa dá stanoviť cieľ, tak 

tam ten cieľ stanovme, samozrejme, aj časový, aj vecný. 

A tretia vec, ktorú by som si tak skromne dovolil doplniť, je tá triezvosť finančná 

a ekonomická, čiže aj o tom chcem, aby sme sa bavili, či to, čo tam je napísané, má finančný 

a ekonomický rozmer. Vedie to k tomuto materiál. Ale veľmi, veľmi si cením, že aj vy ho 

beriete ako dobrý pohľad, a to, či tam tie slovesá sú v tejto chvíli..., ale tie slovesá pán 

poradca, a ja mu za to chcem veľmi poďakovať, veľmi, veľmi jasne povedal, by som nebral 

ako nejakú prekážku, že teraz sa tým nezapodievajme, alebo že to nie je pripravené. Ono to 

pripravené je, ide to ako prvý „nástrel“. Doplníme tieto tri veci, čiže vrátane toho, aby to bolo 

zrozumiteľné aj pre toho, kto tu nie je. A myslím si, že môžeme pokojne pokračovať ďalej. 

Nech sa páči, pani podžupanka Németh. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán predseda. 
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Vážené kolegyne a kolegovia, 

dovoľte mi, aby som vás v krátkosti poinformovala ohľadom riešenia sťažnosti 

a následnej petície obyvateľov Domova sociálnych služieb, časť zariadenie pre seniorov, 

v Rači.  

Všetci sme dostali od nich tieto dokumenty vrátane aj zápisnice. Rada by som vás 

poinformovala, ako sme postupovali v tejto oblasti. 

Na úvod mi dovoľte, aby som vyjadrila hlboké presvedčenie, že všetci – vedenie 

Úradu Bratislavského samosprávneho kraja aj všetci poslanci si vysoko ctíme a vážime našich 

dôchodcov a seniorov a chceme, aby mali vytvorené dôstojné podmienky na prežitie svojho 

zvyšného života. V žiadnom prípade nemáme záujem im ubližovať a skutočne robíme všetko 

pre to, aby tie životné podmienky mali prispôsobené svojmu veku a tomu, aby naozaj mali tú 

kvalitu života zabezpečenú. Toľko na úvod. 

Teraz by som sa krátko chcela vrátiť k celej tej genéze, ako to vôbec s prijímaním 

týchto klientov do tohto zariadenia bolo. Títo klienti boli prijímaní do zariadenia ako do 

penziónu pre seniorov. Zmenou zákona 448, ktorý je platný od 1. 1. 2009, toto zariadenie pre 

seniorov prešlo v zákone pod poskytovanie sociálnych služieb v domovoch sociálnych 

služieb. Títo seniori, samozrejme, majú určité stupne odkázanosti, ale sú sebestační, vedia 

ešte samostatne fungovať. Lenže zákon, žiaľbohu, na toto nemyslel. Preto sa stala taká 

situácia, že títo klienti v zmysle toho zákona musia poberať aj sociálnu službu, na ktorú nie sú 

odkázaní. Toto je jeden aspekt problému. 

A druhý aspekt a vlastne aj celá sťažnosť aj petícia smeruje voči nášmu všeobecne 

záväznému nariadeniu, ktoré sme prijali 15. decembra. Všeobecne záväzné nariadenie aj vo 

svojom vlastnom názve má, že všeobecne má platiť pre všetkých klientov. Tuná hovoríme 

o počte 99 klientov, ktorí poberajú sociálnu službu v domove sociálnych služieb, v časti 

zariadenie pre seniorov. Okrem nich máme ešte 1600 klientov, ktorí teda neprejavili nejaký 

nedostatok alebo že by mali niečo proti tomuto všeobecne záväznému nariadeniu, čo sa týka 

výšky úhrad. Samozrejme, je to zapríčinené aj tým, že v zariadení Rača seniori obývajú 

približne 3,5-krát väčšiu plochu ako ostatní všetci klienti v ďalších zariadeniach. Samozrejme, 

že tá úhrada je adekvátna tejto ploche. Hľadali sme možnosti riešenia, ako by sme im vedeli 

pomôcť dostať sa z tejto ťažkej situácie. Momentálne oni nepristúpia ani na to, aby bývali po 

dvoch na izbách, nepristúpia ani na možnosť, že by sa presťahovali do menších priestorov. 

Podarilo sa nám nájsť model, ktorý už využívajú v meste Nitra. Riešia to takým 

spôsobom, že pre týchto klientov vyčlenili iný druh sociálnej služby, neposkytujú im ďalšie 
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úkony, ale iba ubytovanie. My sme včera boli v tomto zariadení. Stretli sme sa neformálne 

so seniormi vo viacerých skupinách. Boli s nami poslanci aj poslankyne z každého 

politického klubu a dohodli sme sa, že pôjdeme sa pozrieť na tento model do Nitry a skúsime 

tento model, pokiaľ to bude možné, prepracovať na naše podmienky a takýmto spôsobom 

tento problém vyriešiť. S tým obyvatelia aj súhlasili; budeme s nimi v neustálom kontakte.  

Takže len toľko na vysvetlenie toho celého problému. Riešime to, budeme sa snažiť 

nájsť vhodné riešenie tak zo strany župy, ako aj zo strany klientov. 

Na druhej strane ešte mi dovoľte pripomenúť, že ekonomicky oprávnené náklady 

v tomto zariadení za minulý rok sú skoro 600 EUR na osobu. Tento rok sa tam robí 

rekonštrukcia strechy, jedna budova je už hotová, druhá budova nás čaká, a bude to približne 

v hodnote 400tisíc EUR. Takže musíme myslieť na to, že tie peniaze odniekiaľ aj musíme 

zobrať. Čiže otvoriť všeobecne záväzné nariadenie a plošne znížiť túto sumu jednoducho 

nepripadá do úvahy. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, pán poslanec Šramko, máte slovo. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne, pán predseda. 

V prvom rade k materiálu, ktorý nám bol prezentovaný: Samozrejme, prijímame takto 

ten materiál, že je otvorený a budeme sa ním zapodievať.  

Ale keďže sme v bode rôzne a netušil som, či bude len rozprava k tej prezentácii 

a nevedel som, či potom nebude ukončená, tak som sa prihlásil aj ako predseda komisie na 

ochranu verejného záujmu a chcem všetkým kolegyniam a kolegom pripomenúť, že im bude 

rozoslaná mailom opätovne v podstate aj výzva, bude priložené tlačivo – oznámenie funkcií, 

ktoré sa odovzdáva na úrad, a zároveň aj oznámenie, ktoré bude vyvesené na internete. 

A chcem v prvom rade pripomenúť všetkým, že pokiaľ mali zmenený mail, tak poprosím vás, 

oznámte to, aby sa nestalo to, že niekto nám bude potom po termíne hlásiť, že nedostal túto 

správu. 

Zároveň by som pána Dr. Šaraya poprosil, aby pri napísaní mailu, kde budú priložené 

tieto tlačivá, každého požiadal o spätnú väzbu, aby zahlásil, že otvoril, prijal mail, že mu to 



K bodu 11 – Rôzne – všeobecná rozprava a informácie   
 
 

 
 

Zápisnica z IX. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 18. februára 2011 

41

niekto iný neotvoril, čiže aby sa k tomu vyjadril. Pokiaľ túto správu spätne nedostanete, tak 

prosím vás, telefonicky vyzvite toho poslanca, ktorý toto nepotvrdil. V podstate je k tomu 

pripojený list, kde ste vyzvaní. Ja len pripomínam, že sú tu dva termíny – do 31. marca treba 

podať majetkové priznanie k 31. 12. a do 30. apríla treba oznámiť podanie daňového 

priznania. Kto to stihne do toho tridsiateho prvého, tak ako to urobili mnohí poslanci 

a poslankyne v minulom roku, tak je to dobre. Komisia bude potom následne toto 

vyhodnocovať a dostanete informáciu. 

Takže ešte raz pripomínam: pokiaľ má niekto zmenený mail, tak to oznámte ešte dnes. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Nech sa páči, slovo má pani poslankyňa Vášáryová. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda.  

Ja by som chcela len krátky komentár k prioritám Bratislavského samosprávneho 

kraja. Chcela by som ešte znovu pripomenúť, že bola to župa, bol to Bratislavský 

samosprávny kraj, ktorý svojimi aktivitami prispel k zásadnej rozprave na pôde Národnej rady 

Slovenskej republiky a vlastne k prijatiu novely zákona, ktorá odložila účinnosť veľmi 

nešťastného, povedala by som štatistického zákona pána ministra Mikolaja. Takže ešte raz 

chcela by som aj v mene poslaneckého klubu SDKÚ–DS vysloviť poďakovanie, že sme 

vlastne mali takúto veľkú podporu, ktorá nám umožnila potom získať podporu v parlamente 

na odloženie tejto účinnosti.  

A musím sa priznať, že mne v tomto materiáli nechýbajú tie prídavné mená, dokážem 

si ich doplniť. Ale pasportizácia, myslím si, je tá vec, ktorá..., tomu rozumiem, tej 

pasportizácii. Chcela by som upozorniť, že aj teraz bola na Bibliotéke prezentovaná 

publikácia, v ktorej môžete nájsť absolútne podrobný popis všetkých kaplniek, stĺpčekov, 

mostíkov v historických... atď., Bratislavského samosprávneho kraja. Mám túto publikáciu, 

môžem vám ju dodať. Dôležité je, aby Bratislavský samosprávny kraj z tohto fyzického 

popisu, čo kde je, vyčlenil to, čo je naozaj kultúrne a historicky pre Bratislavský samosprávny 

kraj dôležité. V tomto chápem tú pasportizáciu. 
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Chcem informovať aj zastupiteľstvo, že na výbore pre kultúru sme rozprávali pomerne 

dlho o Malinove, to znamená, o určitom podiele Bratislavského samosprávneho kraja pri 

spravovaní celého paláca a veľkého parku okolo. Dohodli sme sa s niektorými ľuďmi 

z výboru, že navštívime túto lokalitu, aby sme si urobili skutočne ešte lepší obraz, než máme, 

aj keď sme tam boli (ja som tam bola naposledy asi pred dvoma rokmi). Ale myslím si, že to 

bude veľmi dôležité. A hovorili sme veľmi dlho aj o stupavskom kaštieli. Myslím si, že toto je 

naozaj veľmi významná kultúrna pamiatka Bratislavského samosprávneho kraja, a dúfam, že 

po konsolidovaní financií a aj celej konsolidácii Slovenskej republiky z hľadiska ekonómie 

a hospodárskeho rozvoja budeme môcť pristúpiť aj k určeniu si priority, čo urobíme 

v budúcnosti s touto veľmi významnou kultúrnou pamiatkou BSK. 

Ešte by som chcela poďakovať za iniciatívu – bunkre, pretože, myslím si, že turizmus 

v tejto oblasti, to znamená návštevy celých skupín turistov z celého sveta, ktorí idú vlastne po 

stopách týchto obranných zariadení a vlastne zariadení, ktoré súviseli s 1. a s 2. svetovou 

vojnou, tento turizmus sa veľmi rozvíja a myslím si, že pokiaľ to budeme dobre propagovať, 

že by to mohlo priniesť veľké počty špeciálne takých dobrých turistov, ktorí na toto budú 

míňať peniaze. Takže to naozaj ďakujem veľmi pekne. 

Toľko som chcela povedať. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo. 

Ja by som sa tiež pár vetami chcela vyjadriť k tým prioritám, ktoré boli prezentované. 

Vnímam to ako otvorený materiál a budem veľmi rada, keď veľmi rýchlo dostaneme ten 

materiál k tomu, aby sme s tým mohli pracovať, či v kluboch alebo v komisiách. Takže 

oceňujem, že v tomto smere sme sa naozaj pohli ďalej. 

Taktiež som rada, pani podpredsedníčka, že ste otvorili otázku zariadenia pre seniorov. 

Včera sme tam mali taký výjazdový deň. Tá problematika je naozaj komplikovaná a osobne 

sa dotýka mnohých našich občanov. Takže ja som prisľúbila na tom stretnutí aj osobnú nejakú 

iniciatívu, keby potrebovala pani riaditeľka pri komunikácii s týmito ľuďmi, aby sme našli 

naozaj riešenie, ktoré bude prijateľné pre nich, ale aj pre nás. 
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Chcela by som sa, pán predseda, aj poďakovať vám za vašu iniciatívu ohľadom crazy 

shopov, ktoré sa teda objavili na území kraja. A myslím si, že ozaj vďaka vašej iniciatíve 

došlo k nejakým riešeniam, a verím, že definitívne takéto obchody a takéto iniciatívy ľudí, 

ktorí zneužívajú slabosť niektorých iných, budú úplne ukončené. 

Záverom toho ďakovania by som chcela ešte vám podržať palce na dnešnom 

vajnorskom turnaji. Žiaľ, som dnes odcestovaná v zahraničí. Nevedela som o tom, že sa 

takéto niečo vo Vajnoroch chystá. Ale veľmi sa teším, že vajnorská ľadová plocha sa takýmto 

spôsobom ujala, pretože bola som to ja, ktorá som predložila projekt pre Európsku úniu, a už 

šesť rokov táto ľadová plocha naozaj plní účel pre občanov a takto som si to nejako 

predstavovala, keď som ten projekt predkladala a písala. Takže to bol taký úvod. 

A ešte otázku na vedenie župy, teraz trošku pracovnú: Chcela by som sa opýtať na 

prípravu generelu dopravy, v akom štádiu je tento materiál, či je spracované už zadanie, resp. 

v akom štádiu je pripravené verejné obstarávanie na spracovateľa generelu dopravy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Tak najprv k tomu hokeju. Keby som nebol taký, že po chorobe, tak, samozrejme, že 

aj nastúpim. Ale to, čo je asi dôležitejšie povedať, je, aj to zaznelo vlastne v tých prioritách, 

že práve toto je otázka, aby veci neboli len také vrcholové, jednorazová záležitosť, ale aby to 

naozaj potom aj odoznelo medzi ľuďmi, a nielen proste v strede mesta, ale aj v tých 

okrajových častiach.  

Podobná iniciatíva – tie bunkre. Keď si to naozaj pozriete na mape, tak zase nám ide 

o to, aby to, čo je preťažená petržalská hrádza, ako jediné také rekreačné miesto, možnože na 

druhej strane ešte pri Slovnafte je takáto cyklistická trasa, ktorá je zjazdná, ale pre rodiny 

s deťmi..., lebo ja viem, že sa dá jazdiť aj po Karpatoch, ale asi nie 6-, 8-, 10-ročné deti. A tak 

chceme mať aj tretiu trasu popri rieke Morave, aby tam teda bolo aj čo pozerať. A ja pevne 

verím, že za tým prídu aj samotní podnikatelia alebo proste miestna samospráva zorganizuje 

pre podnikateľov miesta, aby tam mohli byť bufety, aby tam mohli byť iné záležitosti, ktoré 

už majú súkromný charakter, a vlastne našou rolou je postaviť infraštruktúru a nejakým 

spôsobom ju sprístupniť. 

Poprosím s faktickou poznámkou, pán poslanec Frimmel. 
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Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

To ma veľmi mrzí, že si chorý a nemôžeš nastúpiť, lebo ty by si bol istotne veľmi 

vážna posila v obrane na tom turnaji. Ale zaujíma ma, že kto..., lebo dozvedel som sa to až tu, 

kto robil nomináciu alebo kto povedal, že kto má hrať alebo nemá hrať, lebo mnohí ma tu 

oslovujú, že radi by si boli zahrali, nikto im nič nepovedal. Alebo je to mimo kraja? Robia si 

to Vajnory samy? Alebo ako je to?  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja navrhujem..., tam som počul zozadu od pána SMER-áckeho poslanca, že SDKÚ–

DS. Nemyslím si, že to SDKÚ–DS robí samo. A poprosím naozaj, kto robil tú nomináciu? 

Keďže som teda taký... po chorobe, tak som si nezisťoval. Ale rovno sa opýtame. 

 

Mgr. Peter Húska, poradca predsedu Bratislavského samosprávneho kraja: 

To je relevantná pripomienka od pána poslanca. Áno, je to, žiaľ, na poslednú chvíľu. 

Nemá to ani nič, že SDKÚ–DS. Ono je tam totiž to, že vtedy starosta tam má vlastne s ľuďmi 

z Vajnor vyhradený priestor, čiže my ideme do jeho času, za ktorý on zaplatil, ako na oplátku, 

že kraj podporuje vlastne dotovanie toho ihriska pre verejnosť. Čiže dnes nás tam akože 

pozval. Ale bolo to v pomerne krátkom časovom rozpätí. Tak ja sa vám ospravedlňujem, že 

áno, je to naozaj krátke. Kto hrá? Naši zamestnanci. (V reakcii na hlas z pléna:) Nie, neberte 

to tak, že len... A preto som si to dovolil teraz pripomenúť, že ak budete mať voľno, tak, 

samozrejme... A nie je to turnaj, je to len jeden taký malý zápas, normálne uličný, s hokejkou 

a s korčuľami. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Samozrejme, to by sme obidvaja trénovali, však to je známe o nás, že by sme si to 

nenechali ujsť, len naozaj objektívne prekážky nám..., tak teda skutočne už dajte šance aj 

poslancom, županovi(?), aby sa ukázali. 

Anka, nech sa páči, faktická poznámka. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Najprv k hokeju. Zajtra, každú sobotu vďaka župe sú bezplatné vstupy na túto ľadovú 

plochu. Takže budeme radi, keď zajtra privítate, môžeme si tam dať pár kolečiek na ľadovej 
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ploche, máme aj rolbu oproti ľadovej ploche, ktorá je na hlavnom námestí, čiže ľadová plocha 

je celkom fajn udržiavaná. 

Ale ja by som chcela poprosiť, aby sa nezabudlo zodpovedať na moju otázku, ktorú 

som položila na konci.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Áno, pán riaditeľ hovorí, že má odpoveď. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Hovoríme o tom genereli dopravy. V januári sme dostali príkaz, všetci riaditelia 

odborov a vedúci oddelení, aby sme spravili maticu obstarávania. Dnes ju máme vyhotovenú, 

celé obstarávanie v rámci BSK. Generel dopravy je tam zapracovaný. V najbližších dňoch si 

ideme stanoviť priority, lebo tam, ako je generel dopravy, ideme vypísať súťaž ohľadne 

Bratislavskej integrovanej dopravy, niektorých eurofondov atď. Čiže ideme si spísať priority 

a zhruba dátumy, kedy môžeme tento generel dopravy vypustiť ako súťaž. Bude to 

pravdepodobne veľká..., vo verejnom vestníku, čiže musíme sa na to aj patrične pripraviť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou Anka Zemanová.  

A pán poslanec Ftáčnik. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja by som poprosila, keby toto sa skutočne stalo prioritou obstarávania, pretože nám 

stojí obstarávanie územného plánu a už máme len tri roky. Vnímam to ako hrozbu, že či sa 

nám podarí potom ten územný plán schváliť v tomto volebnom období. Takže poprosím 

naozaj urgentne obstarávať generel dopravy. Nakoniec aj v prioritách sa to objavilo, že 

chceme cesty riešiť; bez generelu to zase bude čosi – hľadáme jabĺčko bez stromu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik.  
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Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ja pridám len faktickú poznámku k vystúpeniu pána riaditeľa, že aj mesto Bratislava 

uvažuje o obstaraní generelu dopravy. Zrejme by tie práce mohli byť koordinované, čiže ja 

veľmi vítam to, že vy ste už ďalej, lebo my sme ešte len na začiatku vlastne toho rozmýšľania, 

ale chceme sa do toho tiež veľmi vážne pustiť ako mesto a zrejme tie generely by mali spolu 

súvisieť najmä v oblasti integrovanej dopravy a prepojení cestovania obyvateľov kraja do 

mesta a z mesta. Takže zrejme budeme v tomto spolupracovať. Chcem len pridať informáciu, 

že máme tiež záujem nejako participovať na tom, aby sme tie veci zladili a aby sme vaše 

práce, ktoré ste vykonali, mohli využiť aj my pre uvažovanie najmä presahov mestskej 

dopravy a integrovanej dopravy kraja. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pani poslankyňa Hanulíková 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ja by som chcela interpelovať pani podpredsedníčku Németh.  

Som členkou Rady školy na Pedagogickej a sociálnej akadémii na Bullovej. Tento rok 

škola oslavuje 30. výročie založenia školy. A preto tu podávam návrh na ocenenie pani 

riaditeľky Mačugovej, ktorá tam pôsobí od začiatku založenia školy. 

Podávam tu návrh (je nás tu viac členov rady školy) a chcela by som poprosiť pani 

Németh, aby návrh podporila.  

Odovzdávam interpeláciu písomne. Je to aj za radu školy aj za pedagogický kolektív, 

aj za rodičov. Všade to bolo prerokované. Takže by som poprosila o podporu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pani podžupanka, chcete reagovať? Povedzte..., nech sa páči. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne. 

Práve som vám chcela navrhnúť, aby ste nám to dali písomne. A, samozrejme, 

dohliadnem na to. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Balla. 

 

Ing. Ladislav Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne, pán predseda, za slovo. 

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

ja by som sa chcel vyjadriť k prezentácii, ktorá tu bola smerom k strategickým 

prioritám. 

Ja som ten materiál mal možnosť teraz prvýkrát si len vypočuť aj pozrieť si ho teda na 

tabuli. Preto aj moja reakcia je taká bezprostredná, taká z tých prvých dojmov. Ale podľa 

môjho názoru názov nekorešponduje s obsahom tohto materiálu. Lebo keď som dobre rátal, je 

tam viacej než tridsať strategických priorít. V stratégii... už ten názov je priorita – 

„strategické“. Tak podľa môjho názoru mali by byť tri alebo štyri, maximálne päť. A potom 

nasledujú koncepcie alebo podrobné plány činnosti, ako tieto strategické priority zabezpečíme 

alebo teda splníme. Predsa označenie „cyklotrasy“ nemôže byť strategická priorita. To len tak 

vyberiem; samozrejme, teraz nemám ten materiál podrobne naštudovaný. Tiež mi nie je 

známe, ako chceme zvyšovať počty Policajného zboru. To prevedieme na ministerstvo vnútra 

finančné prostriedky, aby minister vnútra vytvoril tabuľkové miesta?! Čiže sú tam aj určité 

podbody alebo priority.  

Ja by som ten materiál zatiaľ z toho prvého dojmu len nazval, že akože nesystémové 

usporiadanie spodrobnenia(?) úloh, čo by sme akože mali plniť v tomto volebnom období. 

Nesystémové preto, lebo najprv sa to tam rozoberá po oblastiach, potom sa preskočí na rok. 

Čiže je tam určite veľa vecí, čo bude treba dousporiadať. Ja teda navrhujem, aby sme si 

vybrali štyri – päť strategických priorít a potom ostatné podľa nejakých plánov alebo podľa 

rokov, alebo... Ale myslím si, že strategické priority by mali siahať do konca volebného 

obdobia.  

Možno len toľko moje poznámky k tomuto. 

Ďakujem za pozornosť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec Balla. 
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Ja len jednu vec poviem: To, čo hovoríte, trošku ma presviedča, že pán poslanec 

Ftáčnik má pravdu, že aby sme naozaj doplnili tento materiál veľmi, veľmi zrozumiteľne. 

A beriem toto ako inšpiráciu, do akej miery zrozumiteľnosti máme ísť. Lebo, samozrejme, že 

v tom materiáli nie je navrhované, aby bola strategická priorita označenie nejakej cyklotrasy. 

Ani si nemyslím, že tam je 30 – 40 priorít, jednoducho to je materiál, ktorý má vysvetliť náš 

pohľad samotný. Rozumiem tomu, že keď to človek prvý raz vidí, tak naozaj to nie je takto 

úplne zrejmé. Rozumiem tomu a dáme si záležať, aby výsledok bol skutočne zrozumiteľný, 

asi aj na prvý pohľad. Skúsime to urobiť takto a dúfam a pevne verím, že keď sa o tom bude 

rokovať aj v komisiách a potom tu na pléne, že to doplníme do takého stavu, aby to 

zrozumiteľné bolo, aby takéto obrovské rozdiely v ponímaní toho materiálu..., lebo to je 

obrovský rozdiel oproti tomu, ako som to napríklad ja rozumel, ale je pravda, že som ho videl 

viackrát, tak jednoducho nenastávali. A beriem to ako výzvu. 

Poprosím, pán poslanec Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán predseda, ja už len krátko. Viacerí poslanci vám ďakovali. Aj ja vám chcem 

poďakovať za váš osobný vklad k tomu, že sa prioritou na rok 2011 stala podpora 

majstrovstiev sveta v ľadovom hokeji. Myslím si, že naozaj je to príležitosť pre mesto aj pre 

Bratislavský samosprávny kraj na prezentáciu. Ja verím, že to nie je len deklarácia, že v tých 

prioritách na rok 2011 sa to premietne aj v tom, že kraj k tomu prispeje určitými finančnými 

prostriedkami, pretože aj o tom tá propagácia a prezentácia kraja je.  

Citlivé je to v tom, že včera sme mali diskusiu na mestskej rade, kde pán podžupan 

a mestský poslanec pán Nesrovnal povedal, že „na to nedáme my žiadne peniaze, lebo sú to 

nie naše majstrovstvá, ale niekoho iného“. Verím pevne, že tento postoj dokážeme spoločne 

prekonať, pretože myslím si, že naozaj je to úloha, ktorá presahuje rámce mesta, dokonca aj 

rámce kraja. Myslím si, že je to celoslovenský priestor, ktorý máme my a mesto Košice na to, 

aby sme prezentovali aj našu krajinu pred návštevníkmi, pred svetom. A, samozrejme, že to 

bude stáť určité finančné zdroje. Preto považujem za dôležité to, že ste to zaradili, ale aj to, že 

pravidelne vy ako predseda samosprávneho kraja vystupujete na podporu majstrovstiev sveta 

a beriete to ako prioritu, ktorá skutočne sa prejavuje v konkrétnych krokoch kraja.  

Chcem vám za to poďakovať, lebo si myslím, že to nie je samozrejmé. Kraj by mohol 

povedať, že to je vecou mesta, ktoré sa zaviazalo rozhodnutím primátora zapojiť sa do tejto 

aktivity. Vyžaduje si to nároky na nás aj na financie. Napriek tomu si myslím, že nie je to len 
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povinnosť, ale je to aj príležitosť pre nás aj pre kraj, aby sme skutočne urobili veľa pre 

propagáciu a dobré meno mesta a kraja. 

Ďakujem vám veľmi pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

S faktickou poznámkou pán Nesrovnal. 

Ale chcel by som veľmi krátko zareagovať, možno pre vás, ktorí to nesledujete úplne 

tak podrobne. 

Podľa mňa tie rozmery sú tam v skutočnosti dva. Prvý rozmer je taký, ktorý nemá nič 

s politikou, ktorý má jednoducho niečo, povedal by som rovno s vlastenectvom. Jednoducho, 

keď je takáto akcia, tak sa takejto akcie spoločne zastaneme. Je to niečo, čo nás navonok 

reprezentuje, je to niečo, čo mobilizuje mnoho ľudí, je to niečo, čo ľudia od nás očakávajú, čo 

jednoducho keď neurobíme, tak ich svojím spôsobom sklameme alebo dokonca aj zrádzame 

ich dôveru. To je dôvod, prečo sa v tom veľmi vážne ako župa aktivizujeme. 

Možno tá druhá časť, ktorú ste vy naznačili – na meste, nepoznám ten prípad, ako to 

tam prebiehalo, ale ja to predznačím, lebo som politik a tiež chodím po svete a viem, o čom to 

je, je v skutočnosti o tom, že sú tam isté pochybnosti o istej transparentnosti. Vy aj ja sme boli 

u pani premiérky Radičovej, o inom bode – D4 sme boli rokovať, kde zhodou okolností toto 

došlo do debaty. A tam to minister financií úplne jasne pomenoval. Hovoril, sú tu 

dvojnásobné náklady za nejakú halu atď., atď.. Čiže to je možno druhý bod, s ktorým sa treba 

tiež vysporiadať.  

To, čo ja navrhujem a preferujem, je, že tie samotné majstrovstvá, ten samotný šport, 

nielen v tej vrcholovej podobe, ale potom aj v tej podobe, ktorá mieri smerom do územia, 

jednoducho podporme. A ak sú tam nejasnosti (u nás v tomto prípade nie, ale skôr na meste), 

tak ich treba vyjasniť, lebo jednoducho ľudia tomu nebudú rozumieť. Čiže, aby sa naozaj 

nestávalo témou to, že mnoho ľudí chce, aby sme vyhrali, ale budeme proste miesto toho sa 

baviť o tom, ako tá hala vyzerá, za čo bola urobená, prečo niečo stojí dve eurá, keď môže 

jedno euro, alebo podobné teórie rozoberať, s ktorými sa treba vyrovnať, a vy máte všetky 

páky v rukách, samozrejme. Vy máte všetky páky v rukách, ako sa s tým vyrovnať. A na 

druhej strane zasa, aby sme ani ľuďom nehovorili, že ten problém nie je, lebo to tí ľudia 

jednoducho hovoria, ľudia sa pýtajú – áno, stálo to zato, je to...(?) (Poznámka zapisovateľky: 

Nerozumela som.)  A ja by som bol veľmi rád, keby z tohto šampionátu zostal hrdý pocit na 
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to, že dokážeme naozaj zaujať svet a že máme veľmi dobrý výsledok, a potom by som bol 

veľmi rád, keby sa tieto pochybnosti v nejakom konečnom čase aj vo verejnosti rozptýlili, 

napravili, prípadne vyšetrili, a ak treba, tak aj niekoho postihli. 

Nech sa páči, pán podžupan Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem za slovo. 

Pán primátor, keďže ste ma oslovili, budem reagovať. Ako obvykle, miešate hrušky 

s jablkami. Je tu jeden zásadný rozdiel: Bratislavská župa nefinancovala stavbu štadióna 

stovkami miliónov, miliardami korún, na rozdiel od mesta. Ja som hovoril, že keďže nie ste 

schopný zabezpečiť, aby mesto malo aspoň nejaký podiel na výnosoch z tohto šampionátu, 

pretože pán Široký s vami o tomto nechcel diskutovať a vy proste...(?) (Pozn. zapisovateľky: 

Nerozumela som jedno slovo.) ďalej túto tému (nedivím sa, ide o sponzora vašej strany), takže 

preto som povedal, keďže mesto nemá žiadne výnosy, tak som zapochyboval o našej 

povinnosti podieľať sa na všetkých nákladoch, ktoré súvisia s propagáciou majstrovstiev, 

a navrhol som, aby niektoré niesol Slovenský zväz ľadového hokeja. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, s faktickou poznámkou... (V reakcii na hlas z pléna:) Nedá sa reagovať 

s faktickou poznámkou na faktickú poznámku. Buď tak..., alebo sa potom prihláste, nech to 

uzavrieme. 

Poprosím, pán poslanec a primátor Solga, nech sa páči. 

 

Mgr. Oliver Solga, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Vážený pán predseda, dámy a páni, 

prihrali ste mi troška na smeč tým vlastenectvom. 

20. januára sa v Ríme stala mimoriadna udalosť pre Slovensko. Pred ministerstvom 

zahraničných vecí v centre Ríma bol odhalený Pomník Alexandrovi Dubčekovi. A bolo tam 

pomenované Námestie Bratislava (Largo Bratislava). Žiaľ, z našich čelných predstaviteľov 

tam nikto nebol, lebo bola návšteva maďarského prezidenta. Na tejto udalosti sa zúčastnil 

taliansky prezident, minister zahraničných vecí, primátor mesta Rím, a ako mi povedal jeden 

môj známy, sto najvýznamnejších Rimanov.  
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Bol by som veľmi rád, keby sme zareagovali na túto udalosť, dokonca je aj konkrétna 

možnosť – je tam tabuľka donorov alebo tých, ktorí sa pričinili o financovanie tohto pomníka. 

Zatiaľ je tam len Ministerstvo zahraničných vecí Talianskej republiky a Slovenskej republiky 

a je teda ponuka, ak by sme prispeli aj my, boli by sme na tej bronzovej tabuľke ako Regione 

Bratislava alebo nejako podobne. 

Možno toto by bol prvý impulz, keďže už to Námestie Bratislava máme, a je tu aj pán 

župan aj pán primátor Bratislavy, aby sme v tejto spolupráci alebo v týchto kontaktoch 

pokračovali alebo obnovili kontakty, ktoré boli medzi Bratislavským samosprávnym krajom 

a niektorým z regiónov, možno priamo týmto regiónom Lazio, kde patrí aj Rím, keby sme na 

tú spoluprácu možno nadviazali alebo obnovili ju a prihlásili sa aj k tomu Pomníku 

Dubčekovmu, aj najmä k tomu námestiu, ktoré tam je a je vlastne naše. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán podžupan Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem.  

Ja by som to teda ešte krátko doplnil, rozvinul túto informáciu. Ja som hovoril 

s veľvyslankyňou Talianskej republiky na Slovensku a ona toto spomínala a hovorila, že 

jednou z ich priorít bude taká žiadosť alebo snaha, aby, keďže v Ríme je Námestie Bratislava, 

aby na Slovensku alebo v Bratislave alebo v priľahlom okolí sa...(?) (Pozn. zapisovateľky: 

Nerozumela som dve – tri slová.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán primátor, ja na to zareagujem. Ja som prekvapený, lebo som myslel, že sme to 

robili v spolupráci, a ak tam treba ešte niečo dorobiť, ja to veľmi rád dorobím, lebo ja som bol 

v tom, že Bratislavská župa podporila tento projekt, a ak sú tam nejaké administratívne veci, 

to si vysvetlíme niekde naboku, lebo mne to pripadá, že takéhoto človeka si treba proste uctiť 

aj v tomto priestore, a myslím si, že to je správne. 



K bodu 11 – Rôzne – všeobecná rozprava a informácie   
K bodu 12 – Záver  
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Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

vyčerpali sme všetky body nášho programu. 

Veľmi pekne ďakujem za trpezlivosť, veľmi pekne ďakujem za vašu účasť. A veľmi 

vás pozývam, aby sme sa stretli nabudúce. A pevne verím, že či tu, či v komisiách, takto 

rovnako pracovne budeme rokovať ako dnes. 

Ďakujem pekne ešte raz. 

(Ukončenie o 11:08 h.) 

x x x 
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Zápisnicu vyhotovila: 

 

 

Helena Líšková 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

Ing. Zuzana Schwartzová, v.r. 
poslankyňa Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja 

PhDr. Alžbeta Ožvaldová, v.r. 
poslankyňa Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 

 

RNDr. Martin Zaťovič, v.r.  
poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja  
 

 

Za Úrad Bratislavského samosprávneho kraja: 

 

 

Ing. Bystrík Žák, v.r.  
riaditeľ 

Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 
 

 

Zápisnicu schválil: 

 

 

 

Ing. Pavol Frešo, v.r. 
predseda 

Bratislavského samosprávneho kraja 
 


